
Protok6f nr XXXVI/17

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 27 listoPada 2017r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wfoclawek

ZielonY RYnek 11/13



W dniu 27 listopada 2017 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wtoclawek przy

ul. Zielony Rynek 11/13 rozpoczqly siq obradY XXXVI sesji Rady Miasta Wioclawek Vll

kadencji, kt6rq zwotal i kt6rej przewodniczyf Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski.

Ad. 1

Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski otworzyl obrady xxxvl sesji Rady

Miasta Wfoctawek, witajqc Prezydenta Miasta, ZastQpc6w Prezydenta Miasta, radnych'

dyrektor6w wydziat6w oraz pozostaiych pracownik6w Urzqdu Miasta. Przewodniczqcy Rady

Miasta powital tak2e obecnych na sesji przedstawicieli wtoctawskich medi6w, mieszkaric6w

miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w obradach'

- stwierdzenie quorum

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski

stwierdzit, ie na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listq

obecnoici 24 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 27 listopada br' sq prawomocne'

Lista obecnoSci radnych z XXXVI sesji Rady Miasta stanowi zalEcznik do protokolu'

Listaos6buczestniczacychwXXXV|sesjiRadyMiastastanowizatqcznikdoprotoko|u.
- przyjqcie protokolu z obrad XXXV sesii Rady Miasta

PrzewodniczqcyRadyMiastaradnyRafalsobolewskipoinformowal'iewBiurzeRadyMiasta
oraz w Biuletynie Informacji publicznej UrzQdu Miasta udostqpniony byl do wglqdu pro.lekt

protoko|uzobradXXXVsesjiRadyMiastaW|oc|awekV||kadencji,kt6raodbylasiewdniu0T
listopada 2017 roku, z ktorym to protokolem radni mogli siq zapoznad iwnie(i ewentualne

uwagi. Nie zgloszono uwag, poprawek i uzupelnie6'

- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski zapytal, czy sE ze strony radnych

propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad'

Wobec braku zgloszerl zmian do porzadku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski poinformowaf, ze obrady XXXVI sesji Rady Miasta bqdq realizowane wedlug

zaproponowanego Porzqdku obrad.

Ad.2
tnformacja Prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miqdzysesyjnym'

PrezydentMiastadrMarekWojtkowskiprzedstawi|RadzieMiastainformacjqzdzia|a|no(ci
miasta w okresie miqdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od dnia 7listopada br' do dnia 27

listopada br. iprzedstawia siq nastqpuJEco:

W zakresie dzialari Biura Zam6wieri Publicznych m'in':

- w toku jest kilkanaicie postqpowari dotvczEcych zam6wie6 publicznych l tak na przykiad:

na zadanie ,,Zagospodarowanie terenu pod budowq placu rekreacyjno - wypoczynKowego

wraz z budowq placu zabaw oraz ciqg6w pieszych na terenie miasta" wybrano ofertQ

na.ikorzystniejszE, a zawarcie umowy planowane jest na 30 listopada Na zadanie

,,Rewaloryzacja i ochrona r62norodnoSci biologicznej ,,Ogrodu na Pompce" w zabytkowym

1,



Darku im. H. Sienkiewicza we Wloclawku" w terminie wplynqta jedna oferta. Wykonawca

zloiyf dokumenty na potwierdzenie spelnienia warunk6w udzialu w postepowaniu, wybrano

oferte na.ikorzystnie.iszq. Natomiast dzi6 uplywa termin skladania ofert na zadanie

,,Utworzenie parku na slodowie oraz rewaloryzacja zieleni parku im. H. sienkiewicza we

Wloclawku".

wydzial Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r62nym stopniem zaawansowania

realizacji. Ponadto wydzial na bie2qco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglEdaml

gwarancyjnymi, podejmuje dzialania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane

w ramach zadai inwestycyjnych opracowania dokumentacji.

W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej i zdrowia Publicznego m'in':

- wsp6lnie z Centrum Organizacji Pozarzqdowych i Wolontariatu zorganlzowano

wloclawskie Forum organizacji Pozarzqdowych, kt6re odbylo siq 15 listopada w centrum

Kultury Browar B. w cyklu szkoleniowym Forum udzial wziqlo okolo 50 organizacji

pozarzadowYch.Pozatympodsumowanodzia|a|no6i|||kadencjiMiejskiejRadyDziata|no(ci
Po2ytku Pu bliczn ego.

- w ramach realizacji Programu ,,Wloclawska Karta Seniora" od poczatku edycji Wloclawskie'i

wydano l4cznie ponad 3 500 096lnopolskich Kart Seniora'

- wsp6lnie z Centrum Kultury Browar B realizowany jest projekt 
"Aktywnosd 

Wloclawskich

senior6w". celem projektu m.in. jest zdobywanie nowej wiedzy i umiejetno6ci oraz

rozwijanie pasji i zainteresowari, jak r6wniei dbanie o wlasne zdrowie oraz kondycJe I

sprawno6i fizycznq poprzez r6inego rodzaju zajecia artystyczne' sportowe' rekreacyjne i

taneczne. W projekcie udziaf bierze okolo 80 wloclawskich senior6w'

W zakresie dzialalnofci Wydzialu Edukacji m'in':

- 23 listopada odbyf siq FESTIWAL zAWOD6w, organizowany w ramach Europejskiego

Tygodnia UmiejqtnoSci Zawodowych, kt6ry promowal szkolnictwo zawodowe Organizatorzy

festiwa|uto:Ku.iawsko-PomorskiecentrumEdukacjiNauczycie|iweWtoc|awku,Wydzial
Edu kacji i Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna '

Do zadari Wvdzialu KulturY, Promocji i Komunikacji Spolecznej w omawianym okresie

nale2alo m.in.:

- udzial i nadz6r objazdu w miejsca zwiqzane z walkami n iepodleglosciowymi (zlo2enie

kwiat6w, zapalenie zniczY przez delegacjq); koordynacja i udzial w miejskiej uroczystosci z

okazji 99. rocznicy odzyskania przez Polskq niepodleglo6ci; organizacja Og6lnopolskiego

Festiwalu Piosenki Ojczyinianej oraz przygotowania do lll Wloctawskiego Jarmarku

Bo2o na rodzen iowego.

W zakresie dziafari Wydzialu Rozwoju m'in':

- w zwiazku z pozwywnym rozpatrzeniem wniosku o dofinansowanie projektu pn'

,,Przebudowa i rozbudowa basenu O6rodka Sportu i Rekreacji przy ul' Chopina 10 we

wloclawku,,MinisterstwosportuiTurystykilTlistopadaprzeslalocelempodpisaniaumowq



o dofinansowanie ww. projektu. Dofinansowanie ze (rodk6w Funduszu Rozwoju KulturY

Fizycznej wynosi 2 284 100,00 zt przy catkowitej warto5ci zadania 10 524 448,0O zt'

- pozytywnie zostal r6wnie2 rozpatrzony wniosek o dofinansowanie projektu pn'

,,utworzenie parku na slodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. sienkiewicza we

Wloclawku". W tym przypadku Narodowy Fundusz Ochrony Srodowiska i Gospodarki

wodnej 20 listopada przeslal celem podpisania umowq o dofinansowanie ww. projektu.

Dofinansowanie w kwocie IO 524 O2O,7O zl zostalo przyznane w ramach Programu

Operacyjnego Infrastruktura iSrodowisko na lata 2014-2020, Dzialanie 2'5 Poprawa jako(ci

irodowiska miejskiego przy calkowitej wartoici zadania 14 382 355,15 zl'

- 20 listopada wrqczono nagrody - bony podarunkowe w wysoko6ci 500 zl (l miejsce) oraz

300 zl (ll miejsce) laureatom konkursu zorganizowanego w ramach projektu pn'

,,Sr6dmiedcie na drodze do zmian - opracowanie narzqdzi aktywizacji zawodowej i

spotecznej mieszkafc6w centrum Wtoctawka"' Konkurs polegal na przygotowaniu

scenariusza gry miejskiej, kt6ra odbywai siq bqdzie na obszarze rewitalizowanym

przybliZajqc .lego historiq i promujac jego walory'

Jak informuje Wydzial Gospodarowania Mieniem Komunalnym w okresie miqdzysesyjnym

m.in. przydzielono 2lokale mieszkalne, wchodzqce w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy

Miasto Wloc|awek, d|a rodzin u'ietych na |i6cie mieszkaniowej. Rozpatrzono r6wnie2

pozytywnie 4 zamiany dobrowolne mieszkari, pomiqdzy u2Ytkownikami lokali mieszkalnych'

wchodzqcych w sklad zasobu gminY

W zakresie dziafari Wydzialu Gospodarki Miejskiej m'in':

- zakoriczyly siq prace xonserwacyjne pomnik6w i mieisc pamiqci na terenie miasta' W

ramach zawartej umowy odnowiono 6 pomnik6w' a lqczny koszt zrealizowanych prac

wvni6sl 15 tys. zl

WomawianymokresiewWydzia|eGeodezjiiKartografiim.in.nastqpi|orozszerzen|e
fu nkc.ionalno5ci Geoportalu Miasta Wloclawek poprzez uruchomienie modulu w zakresle

elektronicznej obstugi wykonawc6w prac geodezyjnych i ka rtograficznych' umo2liwiajqcego

przeglqdanie w trybie chronionym np' mapy zasadniczej czy korzystanie z komunikatora

serwisu w celu uzyskania informacji o etapie przygotowania material6w zasobu niezbqdnych

lub przvdatnych do wykonania zgloszonych prac geodezyjnych lub prac ka rtograficznych '

W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu i TurystYki informuje' ie w5r6d dzialari

zwiqzanych z praca Biura * orn"*i'nyrn okresie, do szczeg6lnie istotnych nale2alo:

- dalsze prowadzenle prac zwiqzanych z rozliczaniem umow ze stowarzyszeniami kultury

fizyczne.j dotyczEcych organizacji szkolenia sportowego dzieci i miodzie2y oraz lmprez

sportowo-rekreacyjnych.Wcato6ci,zar6wnopodwzglqdemmerYtorycznym'jaki
finansowym, zakohczono realizacje irozliczono 11 umow'

- w zwiEzku z przygotowaniami do otwartych konkurs6w ofert na wsparcie i powierzenie

zadari z zakresu kultury fizycznej i sportu w 2018 r' Biuro Sportu i turystyki rozpoczQlo

konsultac.ie z przedstawiciela mi klub6w sportowych dzialajqcych w naszym mie5cie oraz

Miejskq Rad4 Sportu na temat kryteri6w, kt6re sfu2yi majq jak najbardziej obiektywnemu



podzialowi 6rodk6w w zakresie wspierania szkolenia sportowego dzieci i mlodzie2y oraz

organizacji imprez sportowo - rekreacyjnych.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad

zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji

m iqdzysesy.jnej. Ponadto zwr6cil siq do radnych z proSbq, aby zapytania dotyczyiy spraw

przedstawionych w informacji, poniewa2 takie dzialanie uiatwi proces udzielania

odpowiedzi. Natomiast inne zagadnienia procedowane bqdq w punkcie dotyczqcym

interpelacji, wniosk6w i zapytah radnych.

W dvskusii na temat orzedstawionei informacii udziat wzieli.

Radnv Krzvsztof Kukucki w swojej wypowiedzi zwr6cil uwagq na du2e utrudnienia dla

kierowc6w podczas remont6w d169 realizowanych od kilku tygodni na terenie miasta.

Zdaniem Pana radnego, jednq z przyczyn jest brak koordynacji dzialari i odpowiedniej

komunikacji migdzy Urzqdem Miasta i Miejskim Zarzqdem Uslug Komunalnych i Dr6g'

ponadto pan radny stwierdzil, ie podziat kompetencji w zakresie projekt6w drogowych nie

dla wszystkich jest jasnY. Teoretycznie za inwestyc.ie odpowiada Wydzial Inwestycji w

ratuszu, za organizaciq ruchu zaS Wydziat Komunikacji Tak dzieje siq na przyklad na obu

odcinkach ul. Grodzkiej. Zdarza siq jednak, ie przetargi dotyczEce remont6w d169 ogtasza

r6wnie2 powolany do iycia 1 maja 2015 roku Miejski Zarzqd Uslug Komunalnych i Dr6g' Tak

bylo choiby w przypadku obecnie trwajqcvch remont6w: na mo6cie przez WislQ ina
skrzyZowaniu przy cmentarzu komunalnym czy niedawnych pracach na "le(nym" 

odcinku

drogi krajowei nr 91.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski zwr6cil siq do Pana radnego o

zadawanie konkretnYch pytari do informacji przedstawionej przez Prezydenta Miasta'

poniewa2 poruszanie innych temat6w powoduje zbqdne przedlu2anie obrad sesyinych'

Wskazywanie innych zagadnieri przewidziane jest w punkcie dotyczacym zapytan i

interpelacii. Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do wszystkich radnych o

zadawaniepyta6dotvczEcychprzedstawionejinformacjizdziala|no6cimiastawokresie
miqdzysesyjnym, natomiast opowie(i o ruchu drogowym w mie6cie jest nie na miejscu'

RadnvKrzvsztofKukuckizwracajqcsigdoPrzewodniczqcegoRadyMiastastwierdzil,2ePan
prr"*oani.tS.V nie bqdzie zadawat pytai w imieniu Pana radnego Prezydentowi Miasta'

natomiast o tym czy pYtanla Pana radnego sq odpowiednie i na miejscu czy tei nie nale2y

poczekae, aZ zostanE one zadane ponadto przez pytaniem wymagane 'iest odpowiednle

wprowadzenie, kt6re.iest praktykowane od zawsze tak2e podczas minionych kadenc'ii a

zatemwprowadzaniepodw6jnychstandard6w,kt6repragnienarzuciiPanPrzewodn|czacy
Rady Miasta ograniczajQc wvpowiedi Pana radnego sa niestosowne'

odnoszqc siq do wYPowiedzi Pana

radnego stwierdzil, i" prrttyt u * tyt-*tgtqdzie bqdzie polegala na tym' 2e albo Pan radny

bqdzie zadawat pytania bez wprowadzenia albo Przewodnicz4cy Rady Miasta nie bqdzie

udzielal glosu Panu radnemu w tym punkcie porzqdku obrad' A zatem PrzewodniczEcv Rady

Miastazwr6cilsiqdoPanaradnegoozadaniepytaniadotyczqcegoinformacji
przedstawionej przez Prezydenta Miasta.

Radnv Krzvsztof Kukucki zauwa2yl,2e je2eli Przewodniczacy Rady Miasta chce ograniczac

*Vp""r"aZ Pana radnego to takie zachowanie wpiywa na ocenq dzialalno6ci Pana

Przewod niczqcego. Pan Radny kontynuujqc wypowiedi stwierdzif ponadto' ie ewidentnie



widai, 2e rozbicie koordynacji inwestycji drogowych nie sluiy miastu. A zatem Pan radny

zasugerowat, czy w takiej sytuac.ji nie nale2aloby siq zastanowii nad przywr6ceniem

Miejskiego Zarzqdu Dr6g. Radny Krzysztof Kukucki poruszyl r6wnie2 kwestiq

przygotowywania przetarg6w tak, aby prace mogly byi realizowane r6wniei popotudniami,

a nawet w weekendy. Co prawda wiqzaloby siq to ze zwiqkszeniem koszt6w poszczeg6lnych

inwestycji, lecz moie warto byloby rozwa2yi poniesienie wiqkszych koszt6w za konkretna

inwestycjQ, tak aby nie przerzucai dodatkowych koszt6w na mieszkaric6w wloclawka.

Na zakoiczenie wvpowiedzi Pan radny podziqkowal Przewodn iczqcemu Rady Miasta za

umoiliwienie dokoriczenia wvpowiedzi i zlo2enie zapytari do informacji miqdzysesyjnej

P rezvdenta.
stwierdzil, i2 to byl przyklad na to, jak

nie powinna wyglqdai wypowiedi w tym punkcie porzAdku obrad' Pytanie posiada tq cechq'

2e koiczy siQ znakiem zapytania, a zatem Pan radny m6gtby zadai dwa pytania, kt6re miafv

wYpowreozr.
Radnv Krzvsztof Kowalski poruszyl kwestie nieczvnnej od kilku miesiqcy windy dla os6b

n iepelnosprawnYch usYtuowanej od strony miasta przy wejSciu do tunelu w zwiazku z tym

zaapelowal do Prezydenta Miasta o skutecznielszy nadz6r nad slu2bami technicznymi, kt6re

miejsce na zakoiczenie wypowiedzi i bytoby to wszystko co mo2na by wysfuchai w te'i

sprawujq nadz6r nad tymi urzqdzeniamiw mieScie'
ki odni6sl siq do zagadnienia

zawartego w informacji przedstawionei przez Prezydenta Miasta dotyczacego

Radna Mariola Gawfowska zapytala czy remont ulicy Grodzkiej zostanie zakoriczony zgodnte

z planem w miesiqcu grudniu, ponadto Pani radna poprosila o interwenciQ ze wzglqd6w

ul. Grodzkiej w okolicY Przejazdu

kt6re stanowiq n iebezpiecze6stwo dla

rozstrzygniqcla przetargu w ramach zam6wienia publicznego na tzw' "Pompce" 
w parku

miejskim, akces zloiyla jedna firma i miasto przyjqlo jej ofertq Przetarg opiewal na kwote 2

mln. zt. natomiast firma ztozyla ofertq na kwotq wyiszE o ok. 900 tys. zl. od proponowanei w

przetargu, kt6ra zostaia zaakceptowana. W zwiqzku z powyiszym Pan radny zapytat' czy

dochowano starannoici igospodarnosci, poniewai zdaniem Pana radnego decyzje tego typu

zakrawajq na niegospodarnoS6 Srodkami publicznymi'

Radnv jaroslaw Chmielewski stwierdzit, 2e kwota przywotana przez przedmowcq w

*yrot og.i 900 ty5. zl jest r6wnowartogciE 8 mieszkarl' kt6re moglyby zosta' przekazane

mieszkafcom. Natomiast nawiqzujqc do wypowiedzi Prezydenta Miasta o dofinansowaniu w

wysoko6ci 2.200 tys. zl. do basenu miejskiego Pan radny przypomnial, 2e poprzednio byla to

kwota 4 mln. zl., kt6ra nie zostala pozyskana z uwagi, na dzialania kt6rych nie podjqto w

odpowiednim czasie, a zatem.iest to strata Srodk6w w wysoko(ci 1'8 mln' zt kt6re moina

byloby przeznaczyi na kolejnych 15 mieszkaf zakladajqc cenq rynkow4 3 tys zf za metr

kwadratowypowierzchni.PanradnyzapytaloWyjasnienieoko|icznoScipowo|anianowej
sp6lki o kt6rej Pan Prezydent nie wspomniat w swoiej informacji natomiast Rada Miasta

powinna posiadai widzq w tej sprawie.

bezpieczeristwa mieszkaric6w, aby na odcinku

wahadfowego zostaty naprawione ubytki w jezdni,

pieszych i samochod6w.
RadnvStanistawKrzemieniewskiodnoszqcsiqdokwestiipracremontowYcnmoslu
ttwi.rdrl, i" "" 

p"..Etku kadencji skierowal zapytanie czy wyremontowany obiekt jest

jeszcze w okresie gwarancl, pytanie pozostalo bez odpowiedzi' Obecny remont chodnika



powinien zostai wykonany podczas poprzedniego remontu zamiast np. o6wietlenia obiektu

za ok. 2 mln. zt.

Radna olga Krut-Horonziak odnoszqc siq do dzialari z zakresu gospodarki komunalnej o

kt6rych informowal Pan Prezydent zapytala, czy jedynie te dzialania zostaly podjQte i czy nic

wiqcej siq w gospodarce komunalnej nie wydarzylo z zakresu np sprzedaiy lokali

komunalnych czy innych dzialari z tego obszaru. Zdaniem Pani radnej wypowiedi nie jest

wyczerpujEca w obszarze zwiqzanym z gospodarkq komunalnq w mie5cie'

Radnv J6zef Mazierski w zwiqzku ze zblizajqcym siq okresem zimowym zwr6cil siq o

informacjg czy miasto przygotowane jest sprzQtowo i kadrowo do zimowego utrzymanla

d169 i chodnik6w a tak2e jak MZUKiD przygotowany jest do sezonu zimowego' Jaki podmiot

zobowiazanv jest do odSnie2ania miasta ijak przebiega podziat miasta na rejony zimowego

utrzymania. Kto bqdzie koordynowal dzialania oraz do kogo kierowai interwencje. Ponadto

Pan radny zapytai czy Prezydent rozwa2al kontynuacjQ budowy Kr6lowej Jadwigi' ie

inwestycja ta jest niezbqdna mo2na siQ przekonaf obserwujqc brak plynnoSci ruchu w

zwiqzku z prowadzonymi obecnie remontami. Pan radny zapytal takie o termin oddania do

zapytat Prezydenta Miasta czy

zostanq wyciqgniQte konsekwencje slu2bowe wobec osoby' kt6ra zadecydowafa na

skierowaniuruchutranzytoweSoprzezcentrumosied|aKazimierzaWie|kiego,czy|iu|ice
Ostrowskq, po kt6rej przemieszczaly siq bardzo ciq2kie samochody transportowe tzw' tlry o

masiepowy2ej20ton.Miastobudujedroginiszczqcjednocze(nieju2tewybudowane,jest
to niedopuszczalne ze wzglqd6w technicznych jak r6wniei ze wzglqdu na bezpieczenstwo

mieszka6c6w.
Prezvdent tvtiaste dlM-aEll/r'oj!!9144!j odnoszqc siq do wypowiedzi izapytari radnvch

wyjasnit, 2e propozyclQ przywr6cenia MZD Pan Prezydent traktuie jako wniosek do

rozwa2enia, niemniej likwidacia Miejskiego Zarzqdu D169 miata okre6lony cel' aby wszystkie

zadania zwiEzane z utrzvmaniem i remontami dr6g znajdowaly siq pod jednym zarzEdem '

obecnie dyskus.ia czy mozna oylo co5 poprawii jest dyskusjq akademickq Utrudnienia kt6re

wystQpujA w miescie ,q rt.riiq harmonogram6w i terminami rozstrzygniecia przetargow'

Miasto nie jest w spos6b tragiczny dotkniqte tym problemem W godzinach szczytu

niewqtpliwie tworzq siq korki, po=wodulqce utrudnienia 15-20 minutowego postoiu w korku'

lecz utrudnienia sA zawsze, gdy prowadzone sa prace remontowe' Pan Prezydent uznal za

sfusznq uwagg, 2e przy okazji generalnej modernizacji mostu mo2na bylo wowczas

przebudowai chodniki, tar siq jldnak nie stato w zwiqzku z tym sukcesywnie przebudowuje

siq chodnik od strony ut. cioaztiel w kierunku miasta po prawej stronie Czynione sq

dzialania niwelujqce utrudnienia w ruchu drogowym NiewQtpliwie dylematem jest

przeznaczenie wiqkszych 6rodk6w i realizacjq zadania na dwie zmiany czy tei prace

wykonywat w oszczqdnym wariancie jak to ma miejsce obecnie' odnoszqc siq do

zagadnienia dotyczacego windy przy wej5ciu do tunel.u Prezydent wyjainit' 2e sprawa

zostanie zatatwiona niezwlocznie, gdy2 jest to wazny element w funkcionowaniu

mieszkaric6w miasta. Odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Janusza Dqbczyhskiego

Prezydent Miasta zwrocil uwagq, aby nie uiywai zarzut6w o n iegospodarnoici' lecz ie6li

taka zdaniem Pana radnego *ylrigprj. to nalezy fakt ten zglosii odpowiednim organom o

n iegospoda rno(ci nie mo2e byi mowy w sytuacji, gdy zglosil siq jeden wykonawca a koszty

wykonawstwa w calym kraju znaczaco wzrosly, nie wystqpujq obecnie takie sytuacje' kt6re

bvlv do niedawna pozwatajqce zaoszczqdzii na inwestycji Tdarzaiq siq r6wnie2 i takie

uiytkowania ha li OSiR.



sytuacje, ie do przetargu nie zgtasza siq 2aden wykonawca. Pan Prezydent poinformowaf

r6wnie2, ie miasto jest przvgotowane do sezony zimowego, zostaia podpisana umowa,

bqdzie jeszcze ogloszony przetarg. Odnoszqc siq do zapytania w sprawie sp6lki Pan

Prezydent wyja(nil,2e zostala powotana sp6lka przez dwie sp6lki miejskie miqdzy innymi

dlatego, aby zrealizowai postulat, kt6ry wnosil kilka miesiqcy temu Pan radny Chmielewski,

aby przygotowai miasto do zlecenia zadari np. utrzymania d169 i zagospodarowania

odpad6w w ramach in-house i jest to realizowane. Nie bylo takiej potrzeby, aby kwestia ta

byla procedowana przez Radq Miasta. sp6fka zostala zarejestrowana ipodejmie dziatalnoii

od dnia l stycznia przyszlego roku, odbi6r i zagospodarowa nie odpad6w odbqdzie siq w

ramach in-house, zadanie zostanie powierzone sp6lce do tego powolanej. Natomiast

odnoszac siQ do tematu zwiqzanego z przediu2eniem trasy Kr6lowej Jadwigi Pan Prezydent

poinformowal, 2e jest to zagadnienie do zastanowienia, gdy2 widai potrzebq tej trasy' lecz

p|anujesiqprocestenrozpoczqiodbudowytzw.irednic6wkiodu|.Toruriskiejdou|.
Promiennej, jest to kwestia decyzji Odnoszqc siQ do zagadnienia poruszonego przez Pana

radnego Dariusza Wesolowskiego Prezydent Miasta poinformowal, ie jest to zagadnlenle

kt6re w ramach bezpieczeistwa ruchu drogowego nale2y do Policji iw zwiqzku z

utrudnieniami bVia taka potrzeba.

*yj.Snif., i= n. inwestycjq dotya.a.a ogrodu na,,Pompce" pozyskano dofinansowanie ze

Srodk6w zewnqtrznych w wysokoSci 85%. Dofinansowanie basenu pochodzi z dw6ch irodet

tj. w ramach termomodern izacji w wysoko6ci 3'600 tys zl' oraz ze Srodk6w Ministerstwa

Sportu w wysoko6ci 2.284 tys. zl. netto, gdy2 jako gmina odzyskiwany jest podatek Vat'

taczne dofinansowanie ze zr6del zewnqtrznych na basen wynosi ok 6 mln zi Na sesji w

dniu 7 listopada Pani Wiceprezydent informowala' ie termin zakoriczenia robot na ul'

Grodzkiej ulegnie zmianie z uwagi na prowadzone r6wnolegle prace zwiqzane z wymlana

magistraii wodociqgowe.i jak i imiany projektowe, kt6re sE w fazie uzgodnieri' Prace

remontowe uprzednio wykonane na moscie nie posiadajq ju2 gwarancji' odnoszqc stq oo

zagadnieri zwiqzanych z hala osiR Pani wiceprezydent wyja6nila, ie zgodnie z ugodq sqdowq

termin zakoiczenia rob6t to 15 paidziernika, obecnie trwajE prace odbiorowe przez Sta2

Po2a rnE i SanePid.
poinformowal,2e

Krut-Horozniak wyjasnif, ze prace w wydziale przebiegajq pelna para, od zagadnie6 kt6re sq

bardzo istotne 1ak np. kwestie powierzenia sp6lce zagadnie6 zwiqzanych z

zagospodarowaniem odpad6w komunalnych po sprawy bieiqce dotyczqce np' wydawania

po-zwoleri na poch6wek, przyjmowanie iwydawanie zwierzat do adopcji' wydawanie decyzji

zwiqzanych z rejestracj4 aut oraz wydawanie uprawnieri do kierowania pojazdami'

przygotowywaniemieszka6komuna|nychisocjalnychdozasiedIeriiwieIeinnych.Natomiast
w iniormacji Pana Prezydenta zawarte sa sprawy najwa2niejsze' kt6re najbardziej interesuJq

mieszka6c6w. Moina w informacji zawrzee szereg spraw bieiqcych np. w iaki spos6b

odbywasiqkontroIaoraznadz6rutrzymaniateren6wzielonychnatereniemiasta,trwa
bieiqca korespondencja, podejmowane sq inne dziatania' lecz nie o to chodzi' aby takie

t*"rtiu r..."golowe dotyczqce powolania sp6lki oraz innych zwiqzanych z tym procesem

spraw wyjaSnil Prezydent Miasta natomiast odnoszqc siq do wypowiedzi Pani radnej olgi

sprawy zawierala informacja.

Radna Olga Krut-Horonziak stwierdzifa, 2e gospodarka komunalna stanowi obszar

zainteresowania radnych natomiast zaprezentowanq formq mo2na przypisai jako



lekcewa2enie czy te2 arogancjq lub niewiedzq. Je2eli zatem sq czynione dziatania zwiqzane z

przygotowaniem mieszkari to naleiy to powiedziei iw6wczas wiadomym jest co siq dzieje w

tym obszarze. Zdaniem Pani radnej lekcewa2enie radnych nie przystoi osobie pefniEcej

obowiqzki Zastqpcy Prezydenta, natomiast ciekawoic w tych tematach nie jest sprawE

osobistq, lecz wynika z zainteresowai mreszkaric6w, kt6rzy wybrali radnych jako swoich

reprezentant6w. Pani radna stwierdzila,2e brak informacji zwi4zanych z powolaniem sp6lki

jest sprawE bulwersujqcq a Prezydent jest zobowiqzany do udzielenia odpowiedzi

mieszkaicom miasta, z kt6rvch podatk6w utrzymywany jest samorzEd miasta'
stwierdzil. ie Rada Miasta

posiada kompetencje do kontrolowania wydatk6w czynionych przez Prezydenta Miasta w

zwiqzku z tym dla mieszkaric6w miasta oraz radnych istotnym jest, dlaczego dochodzi do

sytuacji, w kt6rej za ustugq placi siq wiqcej ni2 uprzednio zakladano. w zwiqzku z zaistniafE

rozbie2noSciq i zdaniem Pana radnego zbyt duivm wydatkiem powstaje wqtpliwos' czy

decyzja podjqta zostala zgodnie z prawem. W zwiEzku z powy2szym Pan radnY zlo2yl

wniosek, aby sprawq przetargu zadania,,na Pompce" zbadata Komisja Rewizyjna natomiast

o dalszych krokach jakie podejmie Komisja Rewizyjna oraz Rada Miasta zostanie Pan

Prezydent powiadomionY.

Radnv piotr Czarnecki stwierdzil, 2e Zastqpca Prezydenta nie zrozumial pytania, radni pytaiE

o sprawy dotyczqce powotania nowej sp6lki miejskiej, kt6rE powolano ze 6rodk6w budietu

miasta. W zwiEzku z tym radni i mieszkaricy majq prawo wiedziei czym bqdzie zajmowai siq

sp6lka, jakie sq iej wladze i struktura. Natomiast ZastQpca Prezydenta ds gospodarki

miejskiej poucza radnych o jakie zagadnienia majq pytae' Pytanie bylo konkretne i dotyczylo

nowo powolanej sP6tki miejskiej.

wiceprzewodniizacv Radv Miasta Dariusz wesolowski stwierdzit, ie nie przekonala Pana

.d""g" 
"dp"*edi 

Prezydenta Miasta, ii to stuiby Policy odpowiedzialne s4 za skierowanle

ruchu po.iazd6w o masie powyiej 20 ton przez ul Ostrowskq Zdaniem Pana radnego Policia

nie jest od tego, aby bez uzgodnienia ze slu2bami drogowymi dokonywai przekierowan w

ruchu drogowym, dlatego ean radny nie wierzy w to' 2e bytY to dzialania Policji i zwr6cit siq

ponownie o wyciqgniqcie konsekwenc.ii w stosunku do os6b od powiedzia Inych za

skierowanie ruchu pojazd6w przez ul. Ostrowskq'

Radnv J6zef Mazierski zwr6cil siq do ZastQpcy Prezydenta Miasta ds'

*Vi"<ni*i" czy w zwiqzku z tym, ie 15 paldziernika wykonawca

sportowE do u2ytkowania, a termin nie zostal dotrzymany' to nalezy

terminu naliczane sq karne odsetki z tytulu niedotrzymania przez

od dania obiektu.

rozwoju i inwestyc.ii o

powinien oddai halq

rozumiei, 2e od tego

wykonawcq terminu

tl

wyja(nila, 2e wykonawca bqdzie rozliczany po dniu 15 paidziernika zgodnie z zapisaml

umownymi tak2e w zakresie naliczanych kar umownych'

PrezvdentMiastadrMarekWoitkowskistwierdzi|,iestarasiqodpowiadainazapytania
.g"d"i" t p"d.d"t a *i"drql dl.t"go nie chce byi posqdzany o ukrywanie informacji'

Natomiast odnoszqc siq do sugestii Pani radnej o|gi Krut.Horonziak Pan Prezydent wy,ja6nit,

ie w swojej wypowiedzi starat siq zawrzei istotne informacje' kt6re mialy miejsce inie

skupiai siq na wydarzeniach zwiqzanych z bie2qcq dziatalno(ciq pionu gospodarki' ktorych

jest bardzo wiele, aby nie absorbowai radnych i nie ma w tym 2adnej zlej woli Funkcjonuje

iryb zapytari i interpelacji radnych i zawsze sq udzielane wszelkie informacje o jakie wnoszq

pafistwo radni. Prezydent Miasta wyrazil zdziwienie,2e narasta wiele mit6w dotyczacycn



powofania nowej sp6fki, Pan Prezydent ponownie wyja6nil,2e trwaja przygotowania do in-

houseu, in-house mo2e byi realizowany przez podmiot miasta, kt6ry osiEga przychody na

poziomie 90% o czym Pan radny Czarnecki jako pracownik sp6tki miejskiej ,,5aniko"
powinien wiedziei stqd dziwiq Pana Prezydenta zapytania ze strony Pana radnego w tej

kwestii. Wa2nym jest, aby proces odbioru izagospodarowania odpad6w oraz zimowe i letnie

utrzymanie d169 pozostalo w gestii miasta i bylo realizowane przez podmiot, kt6ry zostal

przed laty do tego powotany tj. PGK,,saniko". Mieszkaric6w zapewne interesuje jakosa uslug

oraz cena ito sa kwestie priorytetowe dla Pana Prezydenta. Koricz4c wypowiedi Prezydent

Miasta podziekowat za pytania, kt6re sobie ceni i zawsze bqdzie siq starai udzielai

odpowiedzi w ramach posiadanych kompetencji i wiedzy. odnoszqc siq do zagadnienia

dotyczqcego ogrodu ,,Na Pompce" Pan Prezydent stwierdzit, 2e jest to bardzo dobry pomysl,

aby skierowai sprawq do Komisji Rewizyjnej, ponadto Pan Prezydent poinformowal, ie

obecnie trwa kontrola prowadzona przez Regionalnq lzbq Obrachunkowq i przetarg

dotyczqcy ww. zadania jest r6wniei przedmiotem badania kontrolnego'

Radnv Piotr czarnecki odnoszqc sie do wypowiedzi Prezydenta Miasta stwierdzit, 2e pomimo

i2 Pan radny Jest pracownikiem ,,Saniko" ro Zarzqd Sp6tki nie poinformowat swoich

pracownik6w o nowo powolanej sp6lce, gdyi sam ZarzEd niewiele wie na ten temat'

Ad.3
projekt ucnwa[ w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkafic6w osiedla "Krzywe 

Blota"'

Wprowadzeniadozagadnieniadokona|PrzewodniczqcyKomis'iiGospodarkiMiejskieji
Ochrony Srodowiska iadny Stanislaw Wawrzonkoski informujqc' 2e mieszka6cy Osiedla

,,Krzywe Blota" we wloclawku zloiyli do Rady Miasta wloclawek petycjq, kt6ra skierowana

zostafa pod obrady Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska celem jej

rozpatrzenia oraz wypracowania stanowiska pod obrady Rady Miasta przy pi5mie z dnia 1L

paidziernika br. znak BRM.152.2.2017 przez wiceprzewod n iczqcego Rady Miasta Petycja

mieszkaric6w dotyczy zmiany wyboru wariantu budowy alternatywnej trasy z Michelina

poprzez ulicq Filtrowq w obrebie Osiedla ,,Krzywe Blota" Zdaniem mieszkaric6w planowana

poprawa komunikac.li Osiedla Michelin w kierunku miasta z wykorzystaniem osiedlowej ulicy

Filtrowej lub alternatywnre ulicy studziennej nie moie byi realizowana kosztem poSorszenia

bezpiecze6stwa i zdrowta mieszka6c6w oiiedla dom6w jednorodzinnych ,,Krzywe Btota"'

Ponadto zdaniem mieszka6c6w proponowana trasa przelotowa z Michelina przez ulicQ

Filtrowa lub alternatywnie przez ulicq studziennq wiq2e siq miedzy innymi: z zagro2eniem

bezpieczefstwa uzytkowania d16g osiedlowych dla wszystkich mieszkaic6w osiedla w

komunikacii samochodowej i pieszej, istniejqce na osiedlu pieszo-jezdnie nie sq

przystosowane do przenoizenia obciq2eri spowodowanVch intensywnoSciq ruchu' co

skutkowai bqdzie licznymi awariami uzbrojenia, z brakiem spelnienia warunk6w ochrony

6rodowiskazuwaginanadmiernyha|asizanieczyszczeniepowietrza,zbrakiemmoi|iwosci
wydzielenia pasa w celu umoiliwienia wy.jazdu ipostoju pojazd6w Mieszkahcy wnoszq

16wnie2 o wykonanie analizy tech niczno-ekonomicznej oraz oceny oddzialywania na

Srodowisko rozpatrywanych wariant6w przebiegu planowanej trasy' Komisja Gospodarki

t'Jt'ri"i io.nlony Srodowiska zapoznala siq r6wniei ze stanowiskiem Prezydenta Miasta

Wtoc|awekwprzedmiocieomawianegozagadnienia.Zewskazanejodpowiedziwynika,ii
intensvwny rozw6j osiedla Michelin i Nowej Wsi spowodowal podjqcie decyzji o

orzebudowie Alei Jana Pawla ll. Droga alternatywna natomiast ma za zadanie przejEi Czqs6



ruchu lokalnego sluiacego komunikacji m iqdzyosied lowej. Z ekonomicznego punktu

widzenia n ajkorzystn iejszym wariantem bytoby wlqczenie projektowanej drogi do Alei Jana

Pawla ll, jednakie przyjqcie takiego rozwiqzania nie stanowiloby rzeczywistej, funkcjonalnej

alternatywy dla przedmiotowej ulicy, kt6rej celem jest odciq2enie m.in. ronda Falbanka.

Obawy mieszkaric6w Osiedla" Krzywe Blota" we Woclawku zawarte w petycji z dnia 24 lipca

br. dotyczqce braku spelnienia warunk6w ochrony Srodowiska z powodu nadmiernego

halasu izanieczvszczenia powietrza nie znajdujq uzasadnienia, gdyi organem wia5ciwym do

przeprowadzenia oceny oddziatywania przedsiqwziqcia na (rodowisko zgodnie z

obowiqzujqcymi przepisami jest regionalny dyrektor ochrony 6rodowiska. w odniesieniu do

kwestii wyboru drogi alternatywnej naleiy stwierdzii, i2, ulica Falbanka iulica Studzienna sE

drogami wewnQtrznymi. A zatem polqczenia z ulicq Kruszytiska nie sE skrzy2owaniami, ale

z.jazdami publicznymi. Wobec powy2szego zamierzenie budowy skrzy2owania w.iednej z

tych lokalizacji wymagatoby uzyskania zgody na odstqpstwo od obowiqzujqcych przepis6w

techn iczno-budowla nych. Na uwagq zasluguje, i2 proponowany wybor przebiegu trasy drogi

stanowiqcej alternatywne polqczenie osiedla Michelin z osiedlem Potudnie poprzez ulicq

FiltrowE jest skutkiem funkc.ionalnego rozwiqzania dla Alei Jana Pawla ll, co stanowi

wiaSciwy i w petni uzasadniony wyb6r. Niemniej jednak Prezydent Miasta poinformowal, 2e

ma.jqc na wzglqdzie liczne glosy mieszkaric6w Osiedla,,Krzywe Btota", kt6rzy sprzeciwiajq siq

wyborowi wariantu trasy atternatywnej poprzez ulicq FiltrowE lqczEcej osiedle Michelin z

osiedlem Poludnie podjat decyzje o odstapieniu od realizacji przedmiotowej inwestycji'

Biorqc powyisze pod uwagQ, Komisja Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska majqc na

WzgIqdziestanowiskopodjQteprzezPrezydentaMiastajakr6wnieiinteresspolecznV
mieszkaric6w osiedla ,,Krzywe Blota" we wloctawku, zarekomendowata Radzie Miasta

Wtoclawek uznanie petycji za zasadnq

Opinia Komisii Stafei Radv Miasta
p.j"tt ,.ft*.ty w przedmGowej sprawie rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata

Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska, kt6rq przedstawil Przewodniczqcy

Komisji radnY Stanislaw Wawarzonkoski

Nastqpnie PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal' 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszei do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyiqcie projektu uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkafic6w osiedla

,,Krzywe Blota"

stwrerdzono.
W zwiEzku z powviszym
podjqta przez RadQ Miasta

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwafa zostafa

w zaproponowanYm brzmien i-.

Uchwala - zalacznik do Protokotu.
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Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycii mieszkafic6w ul. Fredry L6, LG a, 14 i 12

we Wloclawku.

Zagadnienie przedstawil Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska

radny Stanislaw Wawrzonkoski informujqc, ie mieszkaricy posesji zlokalizowanych przy ul.

Fredry 16, !6 a, 14 i 1.2 we Wfoctawku zloiyli do Rady Miasta Wloclawek petycjq, dotyczacq

sprzeciwu w przedmiocie ewentualnego wyboru drogi stanowiqcej alternatywne pofqczenie

osiedla Michelin z osiedlem Poludnie poprzez rondo Falbanka. Zdaniem mieszkahc6w jest

wiele innych alternatyw dla tego przedsiqwziQcia ni2 dolqczenia kolejnej nitki do ronda

Falbanka, kt6re ju2 teraz nie wytrzymuje natloku pojazd6w, powoduiac codziennie ogromne

korki, nadmiernv halas izanieczyszczenie powietrza. Ponadto mieszkaficy obawiajq siq, ie

budowana obecnie ul. Brzezinowa w Michelinie zostanie w przyszlo6ci podpiqta do

przepelnionego jui ronda. Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska zapoznala

siq r6wnie2 ze stanowiskiem Prezydenta Miasta wloclawek w przedmiocie omawianego

zagadnienia, z kt6rego wynika, ie celem drogi alternatywne.i jest przejqcie czQsci ruchu

sluiqcego komunikacji migdzyosiedlowej. W analizach zawartych w studium

komunikacyjnym dla Miasta wtoctawka ijego obszaru funkcjonalnego prognozowane lest

przeniesienie na drogq alternatywn4 ok. jednej trzeciej calego ruchu Wyb6r drogi

alternatywne.i lqczqcej osiedle Michelin z osiedlem Poludnie poprzez rondo Falbanka

wiqza|bysiqzprzebudoWEprzedmiotowegorondanarondosze6ciow|otowe.Takie
rozwiqzanie stworzytoby wqzet niefunkcjonalny z powodu rozmiar6w oraz odleglosci od

wjazdu z ul. Kruszyriskiej do wjazdu na drogq alternatywnq, co mialoby negatywny wplyw na

dokonywaniewiaSciwychwybor6wprzezosobvkierujqcepo.jazdami.Natomiastwvb6r
wariantu dotvczEcego wlqczenia projektowanej drogi do Al Jana Pawla ll' z ekonomicznego

punktu widzenia byloby wariantem najkorzystn iejszym, lecz przyjqcie takiego rozwiazania

nie stanowiloby rzeczywistej funkcjonalnej alternatywy dla przedmiotowej ulicy' ktorei

celem jest odciazenie w szczeg6lno6ci ronda na wysoko(ci ul. Letniej oraz ronda Falbanka w

odniesieniu do kwestii wyooiu drogi alternatywnej nale2y stwierdzii, i2, ulica Falbanka i

u|icaStudziennasEdrogamiWewnetrznymi.Azatempolqczeniazu|icqKruszytiskEniesE
skrzyiowaniami, ale zjazdami publicznymi Wobec powyiszego zamierzenie budowy

skrzy2owania w jednej z tych lokalizacji wymagaloby uzyskania zgody na odstQpstwo od

obowiqzujqcych przepis6w techn iczno-bu dowlanych ' Na uwagq zasluguje' ii proponowany

wyb6r przebiegu trasy drogi stanowiqcej alternatywne polEczenie osiedla Michelin z

osiedlem poludnie poprzez uiicQ Filtrowq.iest skutkiem funkcjonalnego rozwiqzania dla Alei

Jana pawla ll, co stanowi wta(ciwy i w petni uzasadnionv wyb6r. Niemniej jednak Prezydent

Miasta poinformowal, ie majac na wzglqdzie liczne glosy mieszka6c6w Osiedla "Krzywe
Blota", kt6rzy sprzeciwiaJa siq wyborowi wariantu trasy alternatywnej poprzez ulicq FiltrowE

lqczqcej osiedle Michelin z osiedlem Poludnie podjEl decyzje o odstqpieniu od realizacji

przedmiotowej inwestycji Biorqc powyisze pod uwagQ, Komisja Gospodarki Miejskiej i

ochronv srodowiska, rekomenduje Radzie Miasta wloclawek uznanie za zasadnq petycjq

mieszka6c6w u|. Fredry 16, 16 a, 14 i12 we Wtoclawku w przedmiocie ewentua|nego

wyborudrogistanowiaceja|ternatywnepo|qczenieosied|aMiche|inzosied|emPoludnie
poprzez rondo Falban ka.
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Opinia Komisii Stafei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowala

Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska, kt6rE przedstawil Przewodniczqcy

Komisji radny Sta nislaw Wawarzonkoski.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww

zagadnieniem.

wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkaric6w ul

Fredrv 16, !6 a, !4i 12 we Wloclawku.

stwierdzono.
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

Uchwala - zalqcznik do Protokofu.

Miasta poinformowal, 2e uchwala zostata

brzmieniu.

Ad.5
Projekt uchwaty w sprawie rozpatrzenia petycii Stowarzyszenia walczacych o

NiepodlegloSi 1955-1989.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal Przewodniczqcy Komisji radny

Stanislaw Wawrzonkoski informuj4c, ie itowarzyszenie Walczqcych o Niepodlegio6i 1956-

1989 skierowalo do Rady tv'tiasia wloclawek petycjq, kt6rq podczas obrad w dniu 15

listopada 2017r. rozpatrywala Komisia Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska'

Przedmiotem petycji iest przyznanie prawa do utg w przejazdach Srodkami transportu

publicznego dta osOb, kt6re (wiadczyiy pracq po roku 1956 na rzecz organizacji politycznych

i zwiqzk6w zawodowych, nielegalnych w rozumieniu przepis6w obowiqzujqcych do kwietnia

1,989 roku oraz os6b, kt6re przed dniem 4 czerwca 1989 roku nie wykonYwaty pracy w

skutek represji politycznych. ponadto zdaniem podmiotu wnoszacego petycje, uprawnienie

do ulg w przejazdach komunikacjq miejskq nie powinno dotyczyd wytqcznie kombatantow'

ale winno przyslugiwai tak2e osobom (wiadczqcym pracq w nielegalnych organizacjach do

roku 1989, gdyi Konstvtuc1a RP nie dzieli weteran6w walk o niepodleglo6i w zaleino5ci od

okresu prowadzenia tej walki tj. przed czy tei po 1956 roku' sposobu iej prowadzenia czy tez

rodzaju przyznanej decyzji. Komisja Gospodarki Mieiskiej iOchronv Srodowiska zapoznala

siq r6wnie2 ze stanowiskiem Prezydenta Miasta Wioclawek w przedmiocie omawianego

zagadnienia,zawartymwkorespondencjizdnia].6paidziernika20!7r.,zkt6regowynika,2e
uprawnienia obYwateli, kt6rzy w latach 1956-1989 anga2uiqc sig w dzialalno6i zmierzajEcE

do odzyskania suwerennoSci i niepodlegfoSci ojczyzny byli z tego powodu represjonowani

regu|ujeustawazdnia20marca2015rokuodzialaczachopozycjiantykomunistycznejoraz
o osobach represlonowanych z powod6w politycznych' Stanowi ona ponadto' 2e samorzqd

terytorialny mo2e udzielai pomocy osobom uprawnionym' lecz jest to dziafanie

fakultatvwne iuzaleznione od mo2liwoici finansowych jednostki samorzqdu terYtorialnego'

skazai nale2y,2e z petycji ww. Stowarzyszenia nie wynika' jaka liczba os6b mialaby zostac



objeta przedmiotowq ulgE na terenie Gminy Miasto wloclawek a podana liczba 1195 os6b

dotyczy obszaru calego kraju. w zwiqzku z tym na podstawie wskazanych danych nie jest

moiliwe okrejlenie kwoty obniienia przychod6w Gminy Miasto Wloclawek, przy czym

nadmienii nale2y, 2e wplywy ze sprzedaiy bilet6w nie wystarczajq na pokrycie koszt6w

uslug komunikacji w miescie wlocfawek, co powoduie koniecznoii coraz wiqkszych dotacji z

budietu miasta. Po dokonaniu analizy zgromadzonego materialu Komisja Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska stwierdzila, i2 katalog pasa2er6w uprawnionych do ulg i

zwolnieri w opfatach za przew6z w publicznym transporcie zbiorowym o charakterze

uiytecznosci publicznej w granicach adm in istracyjnych miasta wloclawek wvkonywanym

przez Operatora - Miejskie Przedsiebiorstwo Komunikacyjne Sp6lka z o' o we Wfocfawku

okre(|aprawomiejscowe.Przyczymwskazaina|eiy,2eGminaMiastoW|oclawekmajEcna
wzgfqdzie interes spoleczny rozszerza krqg podmiot6w uprawnionych do korzystania ze

wskazanych ulg w ramach posiadanych moiliwoici finansowych W zwiEzku z tym

ewentuaIneko|ejnerozszerzenieuprawnie6owskazaniekategoriipodmiot6wmusia|obysiq
odbyi kosztem pozostatych pasaier6w, na kt6rych przeniesiony zostalby ciqiar tej ustugi'

Komisja jednak nie zamyka rozwa2ai nad powrotem do tematu w przyszlo6ci' Dlatego

biorqc powyZsze pod uwage, Komisja Gospodarki Mieiskiej i Ochrony Srodowiska

rekomenduje Radzie Miasta wloclawek uznanie petycii za niezasadnq, poniewa2 w chwili

obecne.j brak jest moiliwosci rozszerzenia katalogu os6b uprawnionych do korzystania z

ulgo*ycn przelazd6w Srodkami komunikacji miejskiej na terenie miasta Wlocfawek dla

grupy podmiot6w wskazanych w petycii z dnia 10 wrze6nia br' Niemniej jednak Komisja

uznajqc waZne racje osob .gi.t,.iqtyth petycjQ stwierdza' 2e obecna decyzja nie zamyka

drogi iozwaiari nad tq k*estiq w naibliiszej przyszfo6ci.jeieli pojawiq siq nowe rozwrEzanra'

powziQta zostanie wiedza o skutkach finansowych dla bud2etu miasta oraz iloici os6b

uprawnionych.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta

Projekt uchwaly * pr..o.,fiwej sprawie rozpatrzvla."t'i l-"-,t-tt^Yi:..t::::""::::r I vlE\! uv' '!vq, t

fotlrj. eorpoiarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska' kt6ra przedstawil Przewodnrczqcy

Komisji radny Stanislaw Wawarzonkoski'

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal' 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:

Radnv Dariusz Jaworski zwrocil uwagq, 2e nie.podziela ttti:*J:11::.:1:1t:::i::i',""t1
#ffi*#ffi...'inr"t, moiriwosci finansowych budietu miasta cz' te2 braku

okre6lenia liczby os6b uprawnionych. w zwiqzku z tym pan radny zaproponowal czlonkom

Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Sroiowiska wprowadzenie zapisu' i2 Komisja nie

zamyka rozwa2an nad powrotem do tego zagadnienia w przyszlosci' Pan radny jako

przedstawiciel opozyc.ii antyt(omu nistycznej zadeklarowal' 2e osobi6cie przygotuje dobrze

opracowany wniosek w tej sprawie uwzglqdniajqcy elementy dotyczqce liczby os6b

uprawnionych, kt6rych z roznych powod6w iest niewielu a zatem niewielu te2 bedzie mogto

skorzystai z tego udogodnienia. Ponadto jak stwierdzit Pan radny wprowadzenie tego typu

u|gniestanowidu2ychkoszt6wd|abudietumiastawpor6wnaniuznagrodqjakaPrezydent
Miasta przyznat z okazji Dnia Nauczyciela kapitanowi Sfu2by Bezpieczeistwa' ktOry w czasle
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pelnienia sluzbv w tych strukturach powodowal, ie ludzie ci tracili pracQ, byli internowani,

dlatego tei, temat ten pozostawia Pan radny do przemy6lenia Prezydentowi Miasta.

Przewodniczacv RadV Miasta radnV Rafal Sobolewski zasugerowal, i2 kluczowym elementem

jest okre6lenie liczby os6b uprawnionych, co pozwoli ocenii skutki finansowe dla budietu

miasta, kt6re z pewnoiciq bqdq niewielkie.

Po wyczerpaniu zgloszei do udzialu w

glosowanie przyjqcie projektu uchwalV

Walczqcych o N iepodleglo6i 1956-1989.

dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

w sprawie rozpatrzenia petycji Stowarzyszenia

Po zakohczeniu procedowania nad ww punktem porzqdku obrad Przewodniczacy Rady

Miasta oglosif 5 minutowa przerwQ w obradach ze wzglqd6w technicznych' gdy2 kolejne

zagadnieiie porzqdku obrad przedstawiane bqdzie w formie multimedialnei'

s!9
W zwiqzku z powy:szym Przewodniczqcy Rady

podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym

Uchwala - zalqcznik do Protokolu.

Przerwo w obrodach

Wznowienie obrod Po Przerwie '

Miasta poinformowal, 2e uchwafa zostafa

brzmieniu.

Ad.6
iiioimacia na temat dzialalnoici sp6lek mielskich:

- Miejskiego Przedsiebiorstwa Komunikacyjnego sp' z o'o'

- Miejskiego Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacii Sp6fka z o'o'

Informacianatematdzia|aInoSciMieiskiegoPrzedsiqbiorstwaKomunikacyjnegoSp.zo'o

Przedmiotowe zagadnienie zaprezentowal Radzie Miasta Pan Andrzej Stasiak Prezes Zarzqdu

Miejskiego Przedsiqbiorstw. [otu nittttvjnego' kt6ry dokonujqc prezentacji multimedialnej

ww. Informacji stwierdzil m'in., ie poziom zatrudnienia w du2ych zakladach pracy i stopa

bezrobocia ograniczaly potrzeby mieszkaric6w w zakresie regularnego przemieszczania siq

po terenie miasta, co * potit'uni' ze starzeniem siq spofeczefstwa' spowodowalo spadek

liczby pasa2er6t pt..a.y.n 
-l' 

p""ja'O Wzrasta ilo6i pasaier6w korzystajqcych z

darmowych przejazd6w (dzieci do ukoiczenia edukac'ii w szkole podstawowej' osoby po 65

roku 2ycia, honorowi oawcf krwi i organ6w) Ponadto zmniejszenie ilo6ci kontroli bilet6w'
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skutkuje wzrostem ilo(ci pasaier6w, kt6rzy nie uiszczajq optaty za przejazd. wedlug

przeprowadzonych przez sluiby Sp6tki badari, odsetek pasa2e16w opfacajqcych sw6j

przejazd (w tym r6wnie2 ulgowy) wynosi 58,3% og6lu podr62nych. Na ilo5i przewo2onych

pasa2er6w mialy wplyw r6wniei poniisze czynniki:

znaczny wzrost liczby prywatnych po.iazd6w samochodowych;

sezonowoSt zapotrzebowania na usfugi komunikacji zbiorowej wynikajqca z korzystania z

rower6w w okresie od wiosny do iesieni;
rozbudowa sieci handlowej izlokalizowanie supermarket6w na terenie osiedli;

nii demograficzny i spadek liczby mieszkaric6w;

prowadzone wczeSnie.i roboty drogowe, kt6re wymusity dtugotrwafe objazdy i korekty

uktadu tras linii kom u nikacyjnych, co skutkowalo trwalq zmianq sposobu podr6iowania

przezwie|uk|ient6wMPK.Sp6ikajestpodstawowymprzewoinikiemiwiadczqcymuslugiw
zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie miasta wloclawek. Uchwalq Nr

Xll733/7I z dnia 77 czerwca 2011 r' ,,W sprawie bezpoiredniego powierzenia Swiadczenia

uslug w zakresie publicznego transportu zbiorowego Miejskiemu Przedsiqbiorstwu

KomunikacyjnemuSp6|kazo.o.WeW|oc|awku,,,RadaMiastaWtoclawekuzna|aM.P.K.
Sp6lka z o. o. *a Wloclawku za podmiot wewnQtrzny, w rozumieniu przepisow

Rozporzqdzenia(WE)Nr1370/2007Par|amentuEuropejskiegoiRadyzdnia23'10'2007r.i
powierzyla 6wiadczenie uslug w zakresie publicznego transportu zbiorowego. ti'

wykonywanie przewozow o charakterze uiyteczno6ci publicznej' w ramach komunikacii

miejskiej. Uslugi publicznego transportu zbiorowego sq Swiadczone na terenie Miasta

Wtoclawek. Na terenie innYch gmin, transport publiczny realizowany iest na podstawie

porozumieri miqdzy gminami. Szczeg6towe obowiqzki' wynikaiqce z powierzenia Miejskiemu

Przedsiqbiorstwu KomunikacYjnemu Sp6lka z o o we Wloclawku funkcji operatora

publicznego transportu zbioiowego w rozumieniu przepis6w ustawy o publicznym

transporcie zbiorowym, okre(lone zostaly w Umowie Nr GKS 7234 1'2011 z dnia 30'

wrze6nia 2011r. W dniu 15 maja 2015 roku podpisana zostala umowa Nr

GM'GK.7243.29.201-5,napodstawie,kt6rejSp6|kadzialajakooperatorpubIicznego
transportu zbiorowego. od 01.01.2013 roku przedsigbiorstwo nie generuje przychod6w ze

sprzeda2y bilet6w komunikacji mie.iskiej, otrzymujac od Organizatora Publicznego

Transportu Zbiorowego ,ukornp"n'"iq i tytutu 6wiadczenia uslug PSo' wysokoSi

wynagrodzenia stanowiQcego rekompensatq zwiqzanq z wykonywaniem ustug PSO w roku

20L6 zaplanowana w budiecie miasta na to zadanie (okreSlona w Aneksie nr 2/2OI5 z dnia

27 -I7-20I5 do Umowy Nr GM.GK.7243 '2g '2OI5 z dnia 15 maja 2015 roku) wyniosla

20 430 OO0,OO. Aneks przewidywat wykonanie 3 405 O0O'00 wozokilometr6w w stawce

netto 6,00 zl za wozokilometr. llo(i wozokilometr6w PSO faktycznie wykonanych w 2016

roku wyniosla 3 402 405 i byla mnie.isza od zaplanowanej o O'08% Skorygowano warto6'

sprzeda2y wozokilometrow PSO o 2 592 km i o kwotQ 15 570'00 zl w stosunku do wartosci

zaplanowanej w budzecie miasta na to zadanie' Rzeczywista stawka wozokilometra w roku

2016 wyniosia 6,22 zl i byla wyisza od przewidzianej w umowie o 0 '22 zl' Dla porownanra

stawka umowna irzeczywista w roku 2015 wyniosta 6'13 zl przy uwzglqdnieniu wszystkich

sktadnik6w okreSlajqcych wysoko5i rekompensaty zgodnie z Rozporzqdzeniem (WE)

nr737o/2oo7Par|amentuEuropejskiegoiRadyzdnia23pa2dziernika200Tr.dotyczqcym
uslug publicznych w zakresie kole.iowego idrogowego transportu pasaierskiego oraz

uchylajqce rozporzqdzenia nady (ewc) n'llgtlOg i (EWG) nr 1LO7l7o' Szczeg6fowq analizq

warunk6w prowadzenia dzialalnoici zawiera opracowanie sporzqdzane przez firme PTc

If



Public Transport consulting Marcin Gromadzki. opracowanie zostalo przygotowane na

podstawie kompleksowych badarl wtoclawskiej komunikacji mieiskiej przeprowadzonych w

pierwszym p6troczu 2016 roku. sp6lka otrzymala Raport o wielkosci, strukturze popytu oraz

sytuacji eksploatacyjno-ekonomiczn e.i komunikacji miejskiej wraz z koncepcjE optymalizacji

sfery poda2y ustug, kt6ra objqla:
-o96lne zalo2enia optymalizacji sieci komunikacyjnej

-proponowane zmiany optymalizacyjne w ofercie przewozowel

-propozycja modyfikacji taryfy opiat.

Propozycja modyfikacji oplat za przejazdy zostafa czq(ciowo przy.iQta Uchwalq Rady Miasta

Wtoclawek z dnia 28 listopada 201-6 roku. Obni2ono ceny bilet6w miesigcznych, co

przeioiyio siq na zwiqkszony popvt na ten rodza.i bilet6w Utrzymano dotychczasowe ceny

bilet6w jednorazowych i karnet6w. Ponadto Uchwal4 Rady Miasta Wloctawek z dnia 24

paidziernika 2016 roku wprowadzono bezplatne prze.iazdy dla dzieci do ukoriczenia edukacji

w szkole podstawowej. Na podstawie wniosk6w z badania w roku 2017 sa opracowane i

wdra2ane nowe rozktady jazdy dla calej sieci wtoclawskiej komunikacji miejskiej w ramach

iloici wozokilometr6w objQtych umowa operatorskq na rok 2OI7 ti'3 480 000 km'

Na podstawie podpisanych um6w Miejskie Przedsiqbiorstwo Komunikacyjne 5wiadczy

ponadto na rzecz Gminy Miasta Wloclawek:
I uslugi prze*ozu dzieci do obiekt6w osrodka sportu i Rekreacji - w roku 2016 zgodnie z

ulno*qens/r/o112016zdnialsstycznia2016,MiejskiePrzedsiqbiorstwoKomunikacyjne
Sp. z o.o Swiadczy na rzecz miasta uslugq polegajqc4 na przewozie dzieci do obiektow

O(rodka Sportu i Rekreacji we Wloclawku, zgodnie z harmonogramem rozkladu jazdy

dostosowanymdowykazowzajqinaplywa|niachiha|iwidowiskowo-sportowej.op|ataza
wykonanie przedmlotu rrnowy wynosi 4,85 zi brutto (4'49 zl netto) za wozokilometr- W

roku 2016 wykonano 19 085 wozokilometr6w za kwotq 85 705'79'

- Ustugi bie2qcel konserwacji iremonty przystank6w komunikacyjnych na terenie miasta

Wloclawek wraz z usuwaniem skutk6w wandalizmu - w roku 2016 zgodnie z umowa GM GK

T243.T3.2oL6zdniastycznia2016roku,MiejskiePrzedsiqbiorstwoKomunikacyjneSp.zo.o.
realizuje na rzecz mtasta zadanie pn' ,,Bieiqca konserwacia i remonty przystank6w

komunikacyjnych na terenie miasta Wloclawek wraz z usuwaniem skutk6w wandalizmu"' W

roku 2016 zreallzowano przedmiot usiug w kwocie lzt s0t '24'
W roku 2016 zrealizowano og6lem 3 qiZ lSt wozokilometr6w' co stanowi wykonanie planu

w gg,74% (3 457 677). Podk;ilie nale2y, ie wykonanie roku 2016 bylo wyzsze od roku 2015

o5T2S2wozokilometr6w,awwymiarzeprocentowymo1,.,59%.Sp6tkawroku2015roku
realizowala dzialalnoie przewozowq na 24 stalych liniach komunikacyinych (w zakresie PSO)'

w tym - na czterech pospiesznych i piqciu wychodzEcych poza granice administracyine

miastaWtoc|awek.D|ugoSctraskomunikacyjnychnadzieri3l.l2.2016rokuwynios|a141,35
km, z tego w granicach miasta - 120,9 km, a poza granicami miasta - 20'45 km Dtugo6d

stalych linii komunikacyjnych w 2016 roku wyniosla 304'1 km' z tego w granicach

admin istracyjnych miasta - 243,3 km, a poza granicami miasta - 60'8 km DzialalnoSf

przewozowawzakresiePSorea|izowanabylar6wnieinadw6ch|iniachsezonowychW1i
W2 (dowozy nad jeziora Wikaryjskie i Czarne w okresie wakacyjnym) oraz liniach

specjalnych, uruchamianych w okresie Dnia Wszystkich Swiqtych' Na 
-liniach

komu nikacy.inych miejskich stalych w 2016 roku Sp6lka zrealizowala 3.342 064

wozokilometrow, co stanowi IOO,36 %wykonania planu (3 330'002 wozokilometr6w)



Na liniach podmiejskich (od granic ad ministracyjnych miasta) w 2016 roku wykonano 53 758

wozokilometr6w, co w odniesieniu do planu stanowi 104,3 % (5L 420 wozokilometrow).

Lqcznie na liniach komunikacyjnych w 2016r. Sp6tka wykonala 3 402 405 wozokilometr6w'

co stanowi IOO,Ogo/o zadari planowanych (3 399 477 wozokilometr6w). w stosunku do roku

2015 nastapil wzrost o 70 354 wozokilometr6w t.i. o 2,!I%. Wozokilometry zrealizowane na

liniach komunikacyjnych w roku 2016 stanowily 98,8% wozokilometr6w wykonanych

og6lem przez Sp6lkq. Dla por6wnania Miejskie Przedsigbiorstwo Komunikacyjne Sp z o o w

2016 roku wykonalo 28 057 wozokilometr6w na przewozach zleconych, co stanowilo 0,81 %

wozokilometr6w og6lem. Wozokilometry technologiczne i pozostafe (w tym dowozy

pracownik6w) stanowily w strukturze wozokilomet16w wykonanych og6fem 0'39% i

wyniosty 13 289 wozokilometr6w, tj. o 1810 wozokilometr6w mniej ni2 w roku 2015'

Wsp6tczynnik regularno6ci kursowania wyni6st w 2016 roku 99 
'997o/o' 

Osiagniqtv wskainik

6wiadczy o utrzymywaniu siq trendu wysokiej jakoSci 6wiadczonych uslug Dla por6wnania w

roku2012Wskazniktenwynosi|97,19%.Wsp6|czynnikgotowo6citechnicznejpojazdow
autobusowvch uksztaltowai siq za rok 2016 na poziomie 96,56% i byl wyiszy od wskainika

za rok ubiegly o 0,16 punktu procentowego' Wsp6lczynnik wykorzystania taboru za rok 2016

wykonanyzostalnapoziomieS2,TTo/oiuleglzmniejszeniuwstosunkudorokuubiegiegoo
1,13 punktu procentowego (za rok ubiegly - 83,47o/o\' Przedsiqbiorstwo dysponowato w roku

sprawozdawczym 61,8 .iednostkami autobusowymi (5redni stan inwentarzowy) przy

zaplanowanych 61,00 W roku 2015 (redni stan inwentarzowy autobus6w wynosit 50'51

jednostki. W roku 2016 Sp6fka kontynuowala proces dostosowywania potencjalu

przewozowego do rzeczywistych potrzeb w tym zakresie' W latach 2015 - 2020 we

wsp6ldzialaniu z Gminq Miasto wlocfawek planowana jest realizacja przez Miejskie

Przedsiqbiorstwo KomunikacYjne Sp' z o'o projektu wsp6lfinansowanego ze irodk6w

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego' w wyniku kt6rego Sp6lka pozyska nowe

autobusy z napqdem nyUr.yio*yt' Prognozuje siq' i2 w ramach w/w zadania

zmodernizowany bqdzie system zarzEdzania taborem' jak r6wnie2 wprowadzony zostanle

nowoczesny sYstem dynamicznej informacji pasa2erskiei Przedsiqbiorstwo sp6lki

prowadzilo w roku 2016 dzialalnoii inwestycyjnq zgodnie z zalo2onym planem

inwestycyjnym. Wszystkie zadania inwestycyjne sfinansowano ze 6rodk6w wlasnych Sp6lki'

Gt6wnq zrealizowanq rnwestycjq byt zakup czterech nowych autobus6w' W kwietniu 2016

sfinalizowano zakup dwoch 
",ioUu'a* 

Solaris Urbino 10 za kwote 1599 400'00 (cena za 1

autobus 799 700,00). W lastopadzie 2016 dostarczone zostaly dwa autobusy Solaris Urbino

12zakwotq174o000,00(cenaza].autobus870o00,0o).Sp6|ka,abyutrzymai6redniq
wieku taboru na poziomte'10 lat po*inna zakupii 4 nowe autobusy rocznie' Zaniechanie

zakupu nowych autobusow * tiqg' najbli2szych lat w szybki spos6b doprowadzi do

podwy2szenia Sredniego wieku tiboru, a w konsekwencii do pogorszenia jako6ci

6wiadczonych uslug i obni2enia wskainik6w gotowoici technicznej i regularno(ci

kursowania. Pozostale zakupy inwestycvjne to sprzQt komputerowy ibiurowy' urzqdzenie do

klimatyzacji, ukoriczenie termomodernizacji budynku magazynowego, a tak2e licencle na

oprogramowanie BusMan l,,Rejestr Faktur"' W grudniu 2016 zgodnie z aktem notarlalnym

Repertorium A numer ti tillzots Sp6lka kupila prawo wlasnoici nieruch^omo5ci

gruntowej, kt6rej byta dotychczas u2ytkownikiem wieczvstym za ustalonq cenQ 972 900'00 zl

(platno5iroz|o'onanaratydo2025roku).Zakupwlasno6cinieruchomo(cigruntowejniebyl
objety planem inwestycyJnym w roku 2016' Ponadto Pan Andrzej Stasiak Prezes Zarzadu

MpK orzedstawil w formie iabelaryczne.j sytuacjq finansowq - strukturq sprzedaiy uslug w
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zaleino(ci od rodzaju za rok 2015 i 2016, koszty dzialalnoSci operacyjnej oraz pozostale

koszty i przychodV za lata 2015 i 2016. A takie zaprezentowal strukturq wiekowq taboru

autobuSowego.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem dotyczqcym lnformacji na temat dzialalnolci Miejskiego Przedsiqbiorstwa

Komunikacyjnego Sp. z o.o.

W dvskusii udzial wzieli:

Radnv Krzvsztof Kukucki podziqkowal Prezesowi Zarzqdu MPK za wyczerpujacq InlormacJe I

zwr6cil uwagq, ie dzialania komunikacji miejskiej w du2ej mierze uzaleinione sa od

wysokoSci irodk6w przeznaczonych w umowie o (wiadczenie uslug przewozowych jakq

zawiera Urzqd Miasta ze spolkE. Pan radny wskazala takie na aspekt dotyczEcy wy2szo(ci

komunikacji zbiorowej nad komunikacjq indywidualnq ze wzglqdu np' na dostqpno6i czy tei

ochronq jrodowiska w tym zmniejszenie zanieczyszczenia powietrza o czym nale2y pamiqtai

podczai uchwalania budietu miasta na rok kolejny. Pan radny zwr6cil uwagq na kwestiq

dotyczEcq procentowego wskainika sprzeda2y bilet6w kom un ikacyjnych' kt6ry

systematycznie wzrasta pomimo r62nego rodzaju ulg w przejazdach komunikacyjnych oraz

na kwestiQ dotyczqcq aspektu ekologicznego zwiazanego z jakosciq powietrza w mlescle'

kt6re nie jest zadowalajQce a zatem naleiy zwracai uwage na ten aspekt z r6inych

wzglqd6w. Nalezy zatem czynii wszelkie dzialania, aby sukcesywnie wymieniai tabor na

.utobrry o napedzie elektrycznym, czyli na tabor nieemisyjny wplywajqcy na poprawe stanu

jako6ci powietrza w miescie. Dlatego cieszy decyzja Prezydenta Miasta o zakupie ze Srodk6w

unijnych autobus6w elektrycznych.

Radna Olsa Krut-Horonziak bgdqc uiytkownikiem komunikac.ii miejskiej stwierdzila, ie

ulegta poprawie kultura ,r.ho*.nit kierowc6w w stosunku do pasa2er6w

niepelnosprawnych, kt6ra jest widoczna i odbywa siq z pelnym szacunkiem do os6b

niepetnosprawnych. Pani radna zwr6cila r6wnie2 uwagq na poprawq regularno(ci i

punktualno5ci kursowania autobus6w zgodnie z rozkladem jazdy' Niemniej iednak Pani

radna wskazala, i2 kierowcy autobus6w nie zachowujq ptynno6ci jazdy co powoduje'

szarpania i nagle hamowan,., kt6r. wptywajq na jako(e i komfort odbywanej podro2y przez

pasa2er6w, te zjawiska sq powszechne ibardzo uciq2liwe' r62nica dotyczy Paf kierowcow

kt6re zatrudnione sE w MpK i ich techniki prowadzenia autobusu, kt6ra jest zauwaialna'

pani radna zwr6cila r6wniez uwagq na fakt,2e w nowych autobusach zmniejszona iest liczba

miejsc siedzacych w stosunku to taboru zakupionego wcze(niej a zatem ptynno(6 jazdy

powinna byi szczeg6lnie zachowana z uwagi na pasaier6w zajmujqcych miejsca stoJEce w

pojeidzie. Ponadto Pani radna zwr6cila uwagQ na umiejscowienie rozklad6w jazdy na

zewnQtrz zadaszonych przystank6w, taka sytuacja nie powinna miee mielsca' takze na brak

przycisk6w przy przednich drzwiach autobusu co powoduje brak moiliwo6ci pfynnego

lorzystania przez pasaier6w z mozliwo(ci wsiadania do autobusu wszystkimi drzwiami Taka

sytuacja ma r6wniei miejsce w momencie chqci opuszczenia pojazdu przez pasaiera

przednimi drzwiami, kt6rych kierowca nie otwiera wplywa to na brak ptynno6ci

przemieszczania siq pasaier6w w autobusie, prowadzi to do nieporozumie6 i przepychania

siq pasaier6w do wy.i56 drzwiami tylnymi i6rodkowymi' ponadto Pani radna zwr6cila uwagq

na kwestiq zakupu bilet6w przez pasa2er6w wsiadajqcych przednim pomostem kt6rzy nie

mogq zakupii biletu u kierowcy w sytuacji gdy autobus wyposaiony jest w automat ro
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sprzedaiy bilet6w, taka sytuac.ja powoduje takie przemieszczanie siq osoby przez ttum
pasaier6w, aby m6c zakupii bilet autobusowy. Pani radna odniosla siq takie to zagadnienia

zwiqzanego z ograniczeniem kontroli w autobusach co mo2e byi powodem jazdy wielu
pasa2er6w bez wa2nego biletu, co zdaniem Pani radnej jest blqdem, gdy2 z obserwacji

wynika, ie zakup biletdw przez osoby korzysta.iqce z komunikacji miejskiej jest ewidentny i

nie upowa2nia do takich stwierdzeri. Pani radna wskazala na zastrze2enia dotyczEce

czqstotliwo(ci kursowania autobus6w, na przyklad w soboty, co stanowi problem o kt6rym

m6wi siq od wielu lata, powodu.ie to ograniczenie dostqpnoSci do komunikacji miejskiej i

dogodnego przemieszczania siq mieszkaric6w. Ponadto Pani radna odniosla siq do bada6

kt6re wykonala na zlecenie MPK firma badajqca zagadnienia zwiqzane z komunikacjq

miejskq, kt6ra nie uwzglqdnila odciq2enia Placu Wolno6ci jako gl6wnego wqzfa

autobusowego w miedcie na przykladzie linii nr. 14. Pani radna zwr6cila uwagQ na brak

koordynacjiinformacjiglosowejzinformacjqwySwietlanqnatablicachinformacyinych'
ponadto na brak uruchomionej k|imatyzacji podczas przejazd6w w okresie Ietnim, gdy

panujq wysokie temperatury. Pani radna zwr6cila siq do Prezesa ZarzEdu o dokonanie

wewnQtrznej analizy zwiEzanej z sytuacja pasaiera korzystajEcego z komunikacii miejskiej

pod katem jego potrzeb a nie wylqcznie z punktu widzenia przewolnika' Taka postawa z

pewnoSciq spowoduje,2e bqdq oni chqtniej korzystai z przyjaznego pasa2erom transportu

miejskiego. Odnoszqc siq do Programu Big City Pani radna wyrazita nadziejq' ie nie bqdzie

siQ on ograniczal wylqcznie do iozwiqzywania zagadnieri infrastrukturv jak przystanki czy

nowa nawierzchnia, lecz bqdzie sp6jny ze wszystkimi elementami o kt6rych wspomniala

Pan i rad na.

Radnv Krzvsztof Kowalski zapytal jakie przeslanki zadecydowaly o zakupie nieruchomosci

g","t"*.t za kwotq 972'900,00 zl. pomimo, i2 zakup ten nie byl planowany w roxu

bud2etowym. Ponadto Pan radny stwierdzil, ie budzi niepok6j, i2 zyski sp6|ki w roku 2015

wyni6sl 1.032 ty6. zi. natomiast w roku 2016 bvl mniejszy o 426 ty( zl' Co na to organ

zalo2ycielski,czyPrezydentMiastapodjqlkroki,abyzmieniitqsytuacjQiopracowalprogram
naprawczy. Pan radny zapytal o kwotq koszt6w pozostalych kt6re w roku 2016 wyniosfy

308.549 zt. a w roku 2015 byty mnie.isze o ok 100 tys zl' z czego wynika r62nica' a tak2e ile

Srodk6w przeznaczyta sp6lka na reklamQ'

Radnv Stanislaw Krzemleniewski zwr6cif uwagg na n iewysta rczajAcq czQstotliwosc

kursowania autobusow poffi-. r. przyklad liniq nr 1a takie na poprawQ estetvki

przystank6w autobusowych 
'orr. 

u,yt'o*anie wiat autobusowych na wszystkich

przystankach w mieScie. W tych obszarach jak stwierdzii Pan radny brak ,|est poprawy

pomimo czqstYch uwag na ten temat.

Prezes Zarzadu MPK Pan Andrzei Stasiak odnoszqc siq do wypowiedzi radnych wyja5nif m'in '

2e w MPK zatrudnionych j"rt z tobi"t kierujqcych autobusami miejskimi' kt6re bardzo

dobrze wypelniajq swo.ie obowiqzki, zwiqkszenie miejsc siedzqcy w pojeidzie skutkuje

zmnie.jszeniem miejsca dla w6zk6w dzieciqiych iinwalidzkich' sprawa przvstank6w stanowi

zagadnienie nale2qce do Urzqdu Miasta, w gestii MPK leiy wylqcznie ich obstuga na zlecenie'

Prezes Zarzqdu odni6sf siq jo kwestii zwiqzanych z komunikacjq przednimi drzwiami iw
wyniku przeprowadzoneJ ankiety okazalo siq, 2e pasa2erowie chcq sami otwierai drzwi za

pomoca ,,cieplego guzika", wymiana taboru powoduje' 2e du2a czeii taboru posiada taki

przycisk, natomiast sprzeda2 bilet6w u kierowcy jest mozliwa' lecz nie moie powodowai

op6inieri w rozkladzie jazdy, dlatego szuka siq rozwiqzari majqcych na celu ulatwienie

nabvciabi|etowprzezpasa2era.Kontro|abi|et6wniena|eiydosp6lkiMPKnatomiast

19



czqstotliwo(i kursowania autobus6w zale2y od 6rodk6w przeznaczonych na zakup

wozokilometr6w, a zatem to od Paristwa radnych zale,y jak ma wyglqdaf sytuacja w tej

kwestii, liczba wozokilometr6w sukcesywnie corocznie wzrasta w roku bie2qcym wynosi

1.480.000 a na rok przyszly zaplanowano ok. 1.500.000. Przy czym nale2y obserwowai tak2e

liczbq pasa2er6w oraz rentowno6i danej linii. Odnoszqc siq do kwestii linii nr 14 Prezes

Zarzqdu wyja6nil, ie badanie marketingowe zakladato stworzenie pewnego rodzaju centrum

przesiadkowego na Placu wolnosci ponadto Rada Miasta uchwala wprowadzita bilet

przesiadkowy wa2ny 45 minut, kt6rv uiatwia przesiadanie sie i korzystanie z innych linii, jest

to pewnego rodzaju filozofia stworzona tak2e przez Pa6stwa radnych. odnoszqc siq do

tematu klimatyzacji Prezes Zarzqdu poinformowal, ie jest ona na wyposa2eniu jedynie

dw6ch ostatnio zakupionych autobus6w, wczeSniej zakupiony tabor nie posiadal

klimatyzacji. Natomiast ka2dy nastqpny kupowany pojazd bqdzie posiadat klimatyzacjq na

wyposa2eniu. Pan Prezes podziqkowal za pozytywne glosy pod adresem sp6lki, podkre5laj4c'

2e celem sp6lki jest Swiadczenie uslug na wysokim poziomie jako operatora wykonujqcego

zlecone zadania, w zwiqzku z tym niezbQdny jest odpowiedni sprzgt i odpowiednia kadra'

zakup nieruchomosci o kt6rej wspomnial Pan radny Krzysztof Kowalski nie byl planowany,

lecz zostal poczyniony, aby ograniczyi koszty zwiqzane z podatkiem za wieczyste

u2ytkowanie, kt6ry rocznie wynosil kwotq ok. 13 ty(' zt Ponadto wzrosty tak2e wydatki na

ochronq, utrzymanie czysto(ci o ok.50% stQd r62nica w kosztach, ponadto wzrost koszt6w

nastEpit takie ze wzglqdu na koszty ubezpieczenia, kt6re wzrastajq corocznie' natomiast na

rek|amysp6tkaprzeznaczakwotq30-40ty(.2|'wska|iroku.NatomiastSrodkipozyskaneza
reklamq wynoszq ok. 130-160 tys. zl. w roku bieiqcym

udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta przystEpil do

lnformacii na temat dzialalno6ci MiejskieSo Przedsiqbiorstwa
Po wyczerpaniu zgloszen do

gtosowania nad PrzYjqciem
Komunikacyjnego SP. z o.o.

W rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla lnformacjQ na temat dzialalno(ci

Miejskiego Przedsiqbiorstwa Komunikacyjnego Sp z o'o'

lnformacja na temat dzialalnosci Mielskiego Przedsiqbiorstwa wodociqg6w iKanalizacii

Sp. z o.o.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal Pan Mariusz Marciniak Prezes

ZarzqduMie.iskiegoPrzedsiqbiorstwaWodociqg6wiKanalizac.iiinformujqc'2ewokresie10
miesiqcy tego roku, Sp6lka osiqgnqla wynik ze sprzeda2y w wysoko6ci 238 tvs zl' na

zaplano*any w skali roku ZOO tVi. A. Wynik z dziafalno(ci brutto' a wiqc po uwzglqdnieniu

pozostafych przychod6w i koszt6w operacyjnych oraz przychod6w i koszt6w finansowych' za

okres 10 miesiqcy osiqgnql poziom 3 mln zl 694 tys zl na zaplanowany w skali roku 4 mln zl

252 tys. zl. Wysoki wynik planowany, jak r6wnie2 wykonany' jest skutkiem ksiqgowania w

pozostale przychody operacyjne amortyzacji od Srodk6w trwatych finansowanych dotacjq

unijnq. Jej poziom za 10 miesiqcy to kwota w wysoko(ci 3 mln 536 tys zt' Przecietne

zatrudnienie w okresie 10 miesiqcy osi4gnqlo poziom 210 etat6w, zgodny z planem Prezes
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Zarzqdu MPWIK poinformowaf, 2e w perspektywie najbliiszych kilku lat kluczowym

przedsiqwziqciem rozwojowym i modernizacyjnym jest Projekt ,,Gospodarka wodno-
(ciekowa w aglomeracji wlociawek lll etap", realizowany w ramach Programu operacyjnego

Infrastruktura iSrodowisko. W marcu bie2qcego roku zostala podpisana w Narodowym

Funduszu Ochrony Srodowiska umowa o dofinansowanie. Catkowita wartoie inwestycji

brutto ksztaltuje sig na poziomie 75,7 mln zt. Dotacja unijna wynosi 39,3 mln zt. Projekt

,,Gospodarka wodno-Sciekowa w aglomeracji wtociawek lll etap" stanowi kontvnuac.ie

dw6ch projekt6w o lqcznej warto6ci 165 mln zf, realizowanych w latach 2004 - 2015, pod

nazwq: ,,Oczyszczanie 6ciek6w we Wloclawku", ,,Gospodarka wodno-iciekowa w aglomeracii

wfoclawek ll etap,,. Dziqki tvm projektom: wybudowano 56 km sieci kanalizacyjnej wraz723

przepompowniamiitloczniami6ciek6w,zmodernizowanoirozbudowaGrupowE
Oczyszczalniq Sciek6w, wybudowano instalacjq suszenia osad6w. W obecnie realizowanym

projbkcie jako priorytet przyjqli6my poprawq stanu technicznego sieci wodociqgowych i

kanalizacyjnych oraz lokalnych przepompowni 6ciek6w Zadania te stanowiE ok 85 %

Wartojciprojektu.Projektzostaniezakofczonyw2o2Ir.Swoimzakresemobejmuje:
rozbudowqsiecikanalizacyjnejodlugo6ci2,3km,wulicach:slodowska'Lisia'Zytnia'
2urawia, Jelonkowa i Noakowskiego, wraz z trzema nowymi tloczniami Sciek6w'

zadanietozosta|ozako6czonewewrze6niutegoroku,wramachprojektuprzewidujesie
modernizacjq i wymianq sieci kanalizacyjnej o lqcznej dlugoSci 35,4 km w kilkudziesiqciu

lokalizacjach na trenie Wioclawka, wraz z modernizacjq 10 przepompowni 5ciek6w w

ulicach: Skrajna, Plocka, 2wirowa, Bobrownicka, Mielqciriska, Labqdzia' Cisowa' Losia'

Brzezinowa iBluszczowa, realizowana etapowo modernizacja sieci kanalizacyjnej obejmuje

r6wnieiprzebudowqinfrastrukturywrejonieA|.JanaPawla||iu|.Skrajnej(rea|izacja2019.
2020), co powinno wyeliminowai nieprzyjemne zapachy, stanowiEce du24 uciqiliwoii dla

mieszkafc6w tego rejonu. Ponadto Prezes Zarzqdu MPWIK Pan Mariusz Marciniak

poinformowal,iewbie2qcymroku:wIutymzakoriczonomodernizacjqsiecikana|izacyjnejw
ulicach Kapitulna i Zielony Rynek, w marcu zostala podpisana umowa na realizaciq

kolejnegoetapuwulicachMazowiecka,Kujawska,Kaszubska'Kaliska'GrodzkaiChemik6w'
z zakoiczeniem w 2018 r', w czerwcu zostala zawarta umowa' z terminem realizacji do

2018, na modernizacjq przepompowni iciek6w w ulicach t'abqdzia' tosia' Brzezinowa i

Bluszczowa, w bieiqcym roku, z uwagi na awarie, zmuszeni byli(my przyspieszyi

zaplanowane na poinieiszy okres modernizacje sieci kanalizacyjnej w ulicach: Polna'

ZbiegniewskaiKi|i6skiego,w|istopadziebieZqcegorokuog}osi|iSmyko|ejnepostqpowanie
na wykonanie renowacji i przebudowy kanal6w sanitarnych i deszczowYcn

o iqcznej dlugo(ci 18,8 km, zadanie obe.lmuje 57 ulic, a mianowicie: Bukowa' Zdro'iowa'

woino6i, Leina, ostrowska, Zytnia, Pogodna, Zwirowa, Torurlska' Ho2a' Promienna'

Targowa, Borowska, Witosa, Kraszewskiego, Mlynarska, Energetyk6w' Wierzbowa' Plac

Kolanowszczyzna, Starodqbska, PCK, Pl. Staszica, Jodlowa' Reymonta' Nowomiejska'

Weselna, Ptasia, Planty l, t-anowa, Stawowa, Bagienna, Chmielna' Wodna' Hubala'

Starzyriskiego, Korczaka, Olszowa, Kapitulna, Fredry, Dziewiriska' Planty' Biskupia' t'azienna'

Szczq5liwa, Bojariczyka, Jagielloriska, 2elazne Wody, Szpitalna' Piwna' Kreta' Kryniczna'

Ceglana,Wieniecka,Zapiecek,Polna,Okre2na,Stod6lna,ibqdzierealizowanewterminie24
miesiecyoddatypodpisaniaumowy,Projekt,,Gospodarkawodno-6ciekowawaglomeracjl
wloclawek lll etap,, przewiduje szeroki zakres modernrzacji iwymiany sieci wodociEgowel, o

lqcznej dlugo5ci ponad 19 km (19,3) oraz rozbudowq systemu monitoringu sieci

wodociqgowej, zadanie iest realizowane etapowo do 2O2I r' W bieiqcym roku: we wrze(niu
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zakoiczono modernizacjq magistrali wodociagowej z przvlqczami w ul. Le6nej oraz wymianq

iprzebudowq sieci z przylqczami w ul. Pow iKoiciuszki, we wrze6niu zostala podpisana

umowa na wymianq magistrali wodociqgowej pod mostem im. Edwarda Smiglego-Rydza,

zadanie ZoStanie zakOdCzenie W 2018 r., w CzerWCU zostata zawarta umgwa na modernizac1e

w okresie 2077 - 2OI8 sieci wodociEgowej w ul. Grodzkiej na odcinku od ul. willowej do ul.

witoszy6skiej, w sierpniu zostala podpisana umowa na modernizacjq w okresie 2oI7 - 2018

siecr wodociEgowej w ul. Wojska Polskiego, Papie2ka i Weselna Poza przedstawionYmi

zadaniami, w ramach Projektu,,Gospodarka wodno-Sciekowa w aglomeracji wloclawek lll

etap": wykonano modernizacjq i rozbudowq systemu zarzqdzania infrastrukturq sieciowq

GlS, zadanie zako6czono w marcu biezacego roku, ponadto, w okresie 2020-2021 zostanq

zakupione samochody specjalistyczne do czyszczenia i konserwacji infrastruktury

kanalizacyjnej oraz urzqdzenia do inspekcji sieci. Poza projektem wsp6lfinansowa nym

irodkami Unii Europejskiej, sp6lka realizuje r6wniei inwestycje wfasne - w calo(ci

finansowane 6rodkami przedsiqbiorstwa. Na 2017 r. zostaly zaplanowane inwestycje wlasne

o lqcznej wartoici 7 mln. 160 tys. zf. Duiy zakres stanowiq inwestycje sieciowe' przede

wszystkim wymiany imodernizacje. Zako6czonych irozliczonych zostalo ponad 90 inwestycji

realizowanych na terenie calego miasta. Inwestycje zakonczone tj. oddane do eksploatacji i

rozliczone finansowo to: bqdqce kontynuacjq z ubieglego roku wymiany sieci wodociqgowej

w ulicach chocimska, Grunwaldzka, Kasztanowa, r6wnie2 kontynuowana z ubieglego roku

budowa sieci kanalizacyjnej w ulicy Bartnickiej, modernizacja sieci kanalizacyjne.i w ulicy

Rajskiej,modernizacjaprzykanalik6wwulicyt-qskiej,przebudowasiecikanalizacyjnejwulicy
Jasnej. Kole.lne duie zrealizowane zadania to: budowa sieci kanalizacyjnej w ul. Zelazne

Wody, Tqczowej i Sportowej, modernizacja studni kanalizacyjnych w ul' Kaliskiej'

Najistotnie.isze zadania, kt6re sa finalizowane, to: budowa sieci kanalizacyinej w ul'

Kaletniczej i przebudowa sieci w rejonie osiedla budynk6w mieszkalnych przy ulicach Letniej

i Bartnickiej, wymiana studni rewizyjnych na kanalizacji w skrzy2owaniu Stod6lna/okrqin a,

inwestycie w oczyszczalni iciek6w, takie jak instalacja do dozowania wqgla organicznego'

aDaratura kontrolno-pomiarowa umo2liwia.iqca kontrolQ dodatkowych parametr6w w

procesie oczyszczania 5ciek6w, budowa sieci kanalizacyjnej w odcinkach ulic Asnyka i

Robotniczej. Dokonujqc podsumowania Prezes Zarzqdu MPWIK Pan Mariusz Marciniak

poinformowat,iewokresiel0miesiqcybie2qcegoroku,wwynikureaIizacjiwszystkich
zadari inwestycyjnych, a wiqc wykonanych w ramach projektu, jak r6wniei w ramach zadah

wtasnych, wg dowod6w OT, tj. zakohczonych i ksiqgowo rozliczonych: oddano do

eksploatac.ji p6l kilometra nowej sieci wodociqgowej, oddano do eksploatacji dwa ip6l
kiIometranowejsiecikanaIizacyjnej,WwynikubudowysiecikanaIizacyjnejstworzono
warunki przylaczenia do systemu kanalizacji zbiorczej dla 90 posesji' zmodernizowano lub

wymieniono prawie 5 kilometr6w sieci wodociqgowej wraz z przylqczami, zmodernizowano

lub wymieniono ponad kilometr sieci kanalizacyjnej wraz z przylqczami Koticzqc' Prezes

ZarzQdu MPWIK podkre6lil, ie wszystkie inwestycje zaplanowane na bie2qcy rok' jak r6wniei

ujqte w planie wieloletnim do 2O21 r', wg obecnych przewidywari' nie wymagajq' poza

doiacjq z Funduszu Sp6jno5ci, innych zewnqtrznych ir6det wsp6lfinansowan ia' natomiast

poiyczki inwestycyjne, kt6re zaciAgnigto na realizacjq wczeSnie.iszych projektow zostanq

catkowicie splacone w 2018 r.
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Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem dotyczqcym Informacji na temat dziatalnoici Miejskiego Przedsiqbiorstwa

Wodociqg6w i Kanalizacji Sp. z o.o.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olga Krut-Horonziak zwr6cila siq z proSbq o przedlo2enie materiatu, kt6rV przedstawil

radnym w swojej informacji Prezes Zarzqdu MPWIK. Ponadto Pani radna zapytala o termin
zakorlczenia rob6t trwajqcych od blisko dw6ch miesigcy na skrzyiowaniu ul. Polnej z ul.

Barskq, kt6ry sprawia wiele problem6w mieszka6com osiedla Kazimierza Wielkiego jak

r6wniet pasazerom dojeidiajqcym do tej dzielnicy.
Prezes Zarzadu MPWIK Pan Mariusz Marciniak poinformowal, 2e roboty w tym rejonie
miasta zakodczyi siq majq w ciqgu najbli2szych kilku dni. Ponadto Pan Prezes wyjadnil, ie
MPWIK rozpoczeto tq inwestycjq z powodu zapadniQcia siq asfaltu w wyniku czego powstal

du2ych rozmiar6w ubytek w jezdni. Sytuacja spowodowana zostafa zapadaniem si9

kolektora sanitarnego, kt6ry zbudowany zostal w latach 70 -tych, grozilo to katastrofq w

ruchu samochodowym. Dlatego tei kolektor musial zostai odtworzony, obecnie trwa
odbudowa jezdni, nastepnie zostanie odtworzona nawierzchnia ioznakowanie. A zatem po

wykonaniu wskazanych prac ulica Polna zostanie udostqpniona dla ruchu.

Po wvczerpaniu glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie

przyjqcie Informacji na temat dzialalnoici Miejskiego Przedsiqbiorstwa WodociEg6w i

Kana lizacji Sp. z o.o.

wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e

Rada Miasta nie przyjqla Informacji na temat dzialalnosci Miejskiego Przedsiqbiorstwa

Wodociqg6w i Kanalizacji Sp. z o.o.

Ad.7
projekt uchwaty w sprawie przedluienia czasu obowiqzywania dotychczasowych taryf dla

zbiorowego zaopatrzenia w wodq i zbiorowego odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy

Miasto Wloclawek.

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonaia Pani Joanna Sochacka z Biura Nadzoru

wtaScicielskiego informujqc, ie Tarzqd Miejskiego PrzedsiQbiorstwa wodociqg6w i

Kanalizacji sp6lka z o.o. we wloctawku, dziafajac na podstawie art.24 ust.ga ustawy z dnia 7

czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodq izbiorowym odprowadzaniu 5ciek6w,

zloiyl do Rady Miasta wloctawek wniosek o przedluienie czasu obowiEzywania

dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodq i zbiorowego odprowadzania

6ciek6w do korica 2018 r. zgodnie z art.24 ust.gb w/w ustawy zarzad MPWiK sp6lka z o.o.,

uzasadniajqc powy2szy wniosek, przedstawi.l informacje dotyczqce zakresu 6wiadczonych

ustug oraz warunk6w ekonomicznych uzasadniajqcych przediuienie obowiqzywania

dotychczasowych taryf. Z powyiszego wynika, i2 obecnie obowiqzujqce ceny netto,

wynoszace dla wody 2,72 zl/m3 idla (ciek6w 5,922l,1m3, sa uksztaltowane poprzez okreslony

przewidywany dla 2018 r. poziom koszt6w i sprzedaiy. Zaklada siq, ie koszty 2018 r''
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wyliczone zgodnie z rozporzEdzeniem Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w
sprawie okreSlania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunk6w rozliczeh za

zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe odprowadzanie (ciek6w, osiqgnq poziom

por6wnywalny do poziomu koszt6w 2077 r. Zarzqd Sp6lki zaklada sprzedai wody iwysokoSi

odprowadzanych 6ciek6w w wartoiciach por6wnywalnych do warto6ci przewidywanych na

zakOnczenie bieiqcego roku obrachunkowego. Pozwoli to na Utrzymanie cen na poziomie

obecnie obowiqzujqcych. obowiqzujqce taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe

odprowadzanie Sciek6w na terenie Gminy Miasto wloctawek weszly w 2ycie w trybie

przewidzianym przez art.24 ust.8 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu

w wodq izbiorowym odprowadzaniu 6ciek6w.

ooinia Komisii Stafei Radv Miasta

Przedtoiony projekt uchwaty rozpatrzyta oraz pozytywnie

Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tei sprawle

Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Patucki.

Nastepnie PrzewodniczAcy Rady Miasta poinformowal,

zaeadnieniem.

W dvskusii udziat wzieli:
Przewodniczacv Radv Miasta zwr6cil
udalo siq zaproponowai obn i2en ia

zaopiniowata Komisja BudZetu,

zaprezentowai Radzie Miasta

ie otwiera dyskusjq nad ww.

sie z zapytaniem do Prezesa MPWIK, dlaczego nie

stawek dla zbiorowego zaopatrzenia w wodq i

Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie

obowiqzywania dotychczasowych taryf dla

odorowadzania Sciek6w na terenie Gminy

odprowadzania iciek6w.
Prezes Zarzadu MPWIK Pan Mariusz Marciniak wyjaSnit, ie w obecnej sytuacji ekonomicznej

w kt6rej corocznie wzrastaja koszty pracy oraz ceny innych medi6w jak gaz i energia

elektryczna nie jest moiliwe rozwiqzanie polegajqce na obni2eniu taryfy Sp6lka dokonala

szerokiej analizy ekonomicznej, aby ocenii mo2liwoii utrzymania taryf obecnie

obowiqzujqcych i okazalo siq, 2e z rachunku ekonomicznego wynika' ie nale2aloby

wnioskowai o niewielkie ich zwiqkszenie. Natomiast oczekiwania spoleczne sE inne w

zwiqzku z tym sp6lka wpisujqc siq w te oczekiwania nie wnioskuje o zwigkszenie optat za

wodq iScieki. Naleiy bowiem pamiqtai,2e sp6lka pelni role slu2ebnq wobec mieszkaic6w

miasta, niemniej jednak w chwili obecnej nie mo2na ju2 bardziej obni2yi stawek'

Po zakoiczeniu dyskus.ii PrzewodniczEcy Rady

projektu uchwaly w sprawie przediu2enia czasu

zbiorowego zaopatrzenia w wodq izbiorowego
Miasto Wtoctawek.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwafa zostala

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu'

Uchwata - zafqcznik do Protokolu.



Ad.8
Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia wysokoSci stawek podatku od irodk6w
transportowych.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonala Pani Janina Radzikowska Skarbnik

Miasta informujEc, 2e ustawa z dnia 72 stycznia 1991 roku o podatkach i oplatach lokalnych

nie ustala wvsokoSci konkretnych stawek podatku od 6rodk6w transportowych, stqd te2

Rada Miasta wloclawek okre6la wvsokoSe stawek podatkowych, iakie majq by6 stosowane

na obszarze Gminy Miast wloctawek. Podatek od (rodkdw transportowych nie moie jednak

przekroczyi okre(lonych przez ustawq maksymalnych stawek ustalonych dla poszczeg6lnych

rodzaj6w pojazd6w. G6rne granice stawek kwotowych okre6la Minister wlasciwy do spraw

finans6w publicznych w drodze obwieszczenia. Stawki te ulegaj4 corocznie zmianie na

nastqpny rok podatkowy w stopniu odpowiadajqcym wskainikowi cen towar6w i usfug

konsumpcyjnych w okresie I p6trocza roku, w kt6rym stawki ulegajq zmianie, w stosunku do

analogicznego okresu roku poprzedniego. Na podstawie komunikatu Prezesa Gt6wnego

Urzedu Statystycznego z dnia 11 lipca 2017 roku przedmiotowy wska2nik wyni6sl 101'9

(wzrostcen o !,9%\.7aloiono, ie stawki podatkuod 6rodk6w transportowvch proponowane

we Wtoctawku na 2018 r. wzrosnA o 3% w stosunku do obowiqzujqcvch z uwzglqdnieniem

zaokraglenia do pelnych ztotych' Naleiy podkre6lii, ie stawki podatku od 6rodk6w

transportowychnieby|yzwiqkszaneod2013roku,awuchwa|eobowiqzujqcejodlstycznia
2017 roku w.iednym przypadku stawka zostala obni2ona z uwagi na g6rna granice stawki

kwotowej wynikajqcej z obwieszczenia ministra wla(ciwego do spraw finans6w publicznych

oraz zmniejszone zostaty stawki podatku przewidziane dla autobus6w. Aktualny ich poziom

bezpodwyikiwstosunkudog6rnychgranicstawekkwotowychogloszonychprzezMinistra
Rozwoju i Finans6w ksztaltuje siq w granicach od L2,7% dla samochod6w ciq2arowych o

dopuszczalnej masie calkowite.i r6wnej lub wyisze.i ni' 12 ton oraz dla pozostalych 6rodk6w

transportowych 6rednio 85% podlegajqcych opodatkowaniu' Stanowi to znaczne

uszczuplenie dochod6w gminy na co zwraca uwagq Najwy2sza lzba Kontroli i Ministerstwo

Finansow. Koniecznvm z punktu widzenia rachunku ekonomicznego gminy, prawidtowego

funkcjonowania iwykonywania zadari nalo2onych na jednostki samorzqdu terytorialnego

jest ustalenie stawek ww. podatk6w na wskazanym poziomie. Biorqc pod uwagq wydatki i

Wplywybudietowegminyniemaobecniewarunk6wdoprzyjqcianiiszychstawekpodatku
odSrodk6wtransportowych.Majacpowviszenawzg|Qdzieuzasadnionvmjestpodjecie
uchwa|yokrei|ajqcejstawkipodatkuodSrodk6wtransportowychzgodniezobowiqzujacymi
przepisami prawa. Zaioienia do projektu niniejszej uchwafy zostaly przekazane do Rady

Powiatowej OPTT, Tarzqdu Regionu NSZZ ,,Solidarnoii" oraz Zarzqdu Regionu NSZZ

,,Solidarnoii 80", w celu przedstawienia stosownej opinii'

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:

Przedmiotowy projekt uchwaly negatywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu' Rozwoiu i

promocji Miasta. opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisii

radny Andrzej Palucki.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zasadnieniem.
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W dvskusii udzial wzieli:
Przewodniczacv Radv Miasta zwr6cit siq do skarbnika Miasta z zapytaniem czy nalezy pod.iqa

uchwalq bez wzglqdu na to jakie stawki zostanq przyjqte przez Radg Miasta, gdyi jest to

dzialanie obligatoryjne. czy te2 nie podejmujqc ww. uchwaly nale2y automatycznie przyjqt

za obowiEzujqcq poprzedniq uchwalQ.

skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wypowiedl poza mikrofonem, ze wzglqd6w

technicznych brak moiliwo6ci umieszczenia odpowiedzi w protokole.

Radnv Jaroslaw chmielewski stwierdzit, 2e Klub radnych Pls wspomo2e Prezydenta Miasta w

realizacji obietnic wyborczych dotyczqcych niezwiqkszania stawek podatk6w pomimo' i2

przez kolejne lata Prezydent zglasza propozycjq ich podwy2szania Pan radny zapytaf czy

Prezydent Miasta podjqf dzialania zwiqkszajqce wplywy do bud2etu miasta w zwiqzku z

podatkiem dla autobus6w, kt6ry Rada Miasta obniiyla o 50% w roku ubieglym, aby

podmioty gospodarcze nie przerejestrowywaty swojego taboru do Lipna, gdzie obowiqzujq

ni2sze stawki. Czy zatem zostaty podjqte w tej sprawie dziaiania powodujqce powr6t tvch

przedsiqbiorc6w jak np. Kujawsko-Pomorski Transport Samochodowy ponownie do

Wlociawka, aby placone podatki zasilaly wtoclawski budiet miasta'

Po wyczerpaniu zgfoszeri do zabrania giosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal

podgtosowanieprzyjqcieprojektuuchwa}ywsprawieokreiIeniawysokoScistaWekpodatku

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal' ie w rezultacie

przeprowadzonego glosowania Rada Miasta nie podjqla ww uchwaly w zaproponowanym

brzmieniu.

Ad.9
proiekt uchwaly w sprawie okreSlenia wysokoSci stawek podatku od nieruchomoici'

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala r6wnie2 Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta,

kt6ra poinformowala, 2e stawki podatku od nieruchomo6ci proponowane we Wloclawku na

2018r. wzrosnq o 3% w stosunku do obecnie obowiqzujqcych w zaokrqgleniu do pelnych

groszy. Nale2y podkreSlii, 2e stawki podatku od nieruchomoici nie byty zwiqkszane od 2013

roku.stawkipodatkuodnieruchomojciproponowaneweW|ociawkuna2018r'genera|nie
sq niisze od g6rnych granic stawek kwotowych ogtoszonych przez Ministra Rozwoju i

Finans6w np. stawka za budynki mieszkalne wynosi 84,42 % stawki maksymalnej' stawka za

tzw. grunty pozostate wynosi 81,25 % stawki maksymalnej, stawka za budynki zwiqzane z

prowadzeniem dzialalnoici gospodarczej wynosi 95,63 % stawki maksymalnej' a stawka za

grunty zwiEzane z prowadzeniem dziatalnoici gospodarczej wynosi 92'03 % stawki

maksymalnej. Stanowi to znaczne uszczuplenie dochod6w gminy, na co zwraca uwagQ

NajwyzszaIzbaKontroIiiMinisterstwoFinans6w,PonadtoPaniskarbnikwyja6ni|a,2ew
zwiqzku ze zmianq przepis6w naleiy wprowadzid podatek od grunt6w wykazany w 5 1ww'

uchwaly w punkcie 1 lit b - pod wodami powierzchniowymi stojacymi lub pfynqcymi jezior i

zbiornik6w sztucznych ie - niezabudowanych objqtych obszarem rewitalizacji zgodnie z

Ustawq o rewitalizacji.

od Srodk6w transPortowych.



Opinia Komisii Stafei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly negatywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

rad nv Andrzei Palucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjg nad ww.

zagadnieniem.

W dvskusii ud z iat wzielir

Radny J6zef Mazierski zwr6cil siQ z zapytaniem jaki jest przych6d w stosunku rocznym do

budietu miasta z tytulu wzrostu podatk6w.

skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska udzielila odpowiedzi poza mikrofonem, w zwiqzku

z tym z powod6w technicznych wypowiedi nie mo2e zostai odnotowana w protokole'

zloiyl wniosek d otyczAcY

procedowanej uchwafy, zmierzajqcy do zachowania stawek podatkowych na poziomie roku

ubieglego. Z uwagi na fakt,2e wymaganym jest, aby zachowai nowe pojqcia, kt6re zostaty

wprowadzone do uchwaty co sygnalizowata Pani skarbnik - PrzewodniczEcy Rady Miasta

zaproponowal zmiany stawek podatkowych do poszczeg6lnych punkt6w uchwafy w

nastQpujqcym brzmieniu :

5 1 ust. 1 pkt. a- 0,78 zl.,

5 1 ust. 1pkI.c-O,7221.,
51ust. 1pkt. d-0,3921.
Natomiast I 1 ust. 2 Pkt. a -0,63 zl.,

5 1ust. 2 pkt. b - 20,54 zt.,

I L ust. 2 pkt. c- 10,18 zt.,

S 1 ust. 2 pkt. d -4,00 zl.,

5 1 ust. 2 pkt. e-6,65 zt.,

51ust.2pkt.f-6,972t.
Nastepnie Przewodnlczacy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyiqcie wniosku

dotyczacego zmiany stawek podatku od nieruchomo6ci w zaprezentowanym brzmieniu'

w rezultacie przeprowadzonego glosowania Rada Miasta przyjqla wniosek zg'loszony przez

Przewodn iczqcego RadY Miasta.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod giosowanie przyiqcie projektu uchwaly

w spiawie okreSlenia wysoko6ci stawek podatku od nieruchomoSci z uwzglgdnieniem

wniosku o zmianie stawek podatkowych, kt6ry uzyskat akceptac.iQ RadV Miasta'

4 slosach orzeciwnvch

W rezultacie przeprowadzonego glosowania uchwata zostala podjQta przez Radq M'asta'

Uchwala - stanowi zafqcznik do protokolu.
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Ad. 10

Projekt uchwaly w sprawie okreilenia szczeg6lowych zasad, sposobu i trybu umarzania,

odraczania terminu splaty albo rozkladania na raty naleinosci pieniqinych majqcych

charakter cywilno-prawny, przypadajqcych Gminie Miasto wloclawek jak r6wniei iej
jednostkom organizacyjnym, warunk6w dopuszczalno6ci pomocy publicznej w

przypadkach, w kt6rych ulga stanowid bQdzie pomoc publicznq oraz wskazania organu do

tego uprawnionego,

wprowadzenia do projektu uchwaty dokonala Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska,

rnformu.iqc, 2e zmienione przepisy ustawy o finansach publicznych wprowadzajq m in'

jednolite regulacje umo2liwiajqce niedochodzenie ,,drobnych" nale2no(ci o charakterze

cywilno-prawnym, ti. takich, kt6rych kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zt' w

odniesieniu do nale2noSci budzetu pa6stwa, jak r6wnie2 w odniesieniu do naleinosci

przypadajqcych jednostce samorzqdu terytorialnego lub jej jednostkom organizacyjnym'

zawarta regulacja ustawy w dodanym art.59a ust.1 umoiliwia podjqcie przez Radq Miasta

uchwalv w tym zakresie. Za wprowadzenie takiej regulacji przemawia fakt, ii dochodzenie

malvch kwotowo naleinojci mo2e okazai siq nieracjonalne, w szczeg6lno(ci w sytuacji, gdy

koszty postqpowania przekraczajq dochodzone kwoty. Z kolei ust 2' art 59a teize ustawy

wylacza stosowante tego przepisu w odniesieniu do nale2noici powstalych w zwiqzku z

realizacjq zada6 z zakresu administracji rzqdowej oraz innych zada6 zleconych ustawami, a

tak2e program6w, projekt6w izadari finansowanych z udzialem Srodk6w unijnych' Ponadto

zapisy znowelizowanej ustawy wprowadzily jednolitq terminologig, gdzie sformulowanie

,,jednostkom podleglym ,,zastqpiono wyra2eniem ,,jednostkom organizacy;nym

wymienionymWart.gpkt.3,4i!3''.Zaproponowanyprojektuchwaiydostosowujezasady
przyznawania ulg w splacie naleino5ci majqcych charakter cywilno-prawny do

obowiqzujqcych regulacji prawnych w tym zakresie. Przedkladany pro.iekt zostal uzgodniony

z Urzqdem Ochrony Konkurencji i Konsument6w i uwzglqdnia uwagi wniesione przez

Prezesa Urzqdu Ochrony Konkurencji i Konsumentow'

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyfa oraz

Rozwoju iPromocji Miasta. Opiniq w tej sprawie

Komisji rad ny Andrzej Patucki.

pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu,

orzedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

Wobec braku zgfoszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie okreSlenia szczeg6lowych zasad, sposobu i

trybu umarzania, odraczania terminu sptaty albo rozkladania na raty naleinojci pieniqznvch

majqcych charakter cywilno-prawny, przypadajqcych Gminie Miasto Wloclawek jak rowniez

.iej .iednostkom organizacyjnym, warunk6w dopuszczalno6ci pomocy publicznej w

przypadkach, w kt6rych ulga stanowif bqdzie pomoc publicznq oraz wskazania organu do

tego uprawnlonego.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecno6ci 24 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 13 radnvch przv l gtosie przeciwnvm oraz 10 gtosach wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwata zostala
podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokofu,

Ad. 11
Projekt uchwaty w sprawie przyjQcia ,,Programu usuwania wyrob6w zawieraiqcych azbest

z terenu Miasta wloclawek na lata 2Ot7 - 2032" ,

Zagadnienie przedstawila Pani Monika Szudzikowska Dyrektor Wydzialu Srodowiska

informujEc, 2e ,,Program usuwania wyrob6w zawierajqcych azbest z terenu Miasta

Wloctawek na lata 2017-2032" stanowi aktualizacjq ikontynuacjq,,Programu inwentaryzacji

i usuwania wyrob6w zawierajqcych azbest dla Miasta wloclawek na lata 2olo-2032"

przyjqtego uchwalq xLlll/123/10 Rady Miasta wtoclawek z dnia 31 maja 2010r- dokumentu

wynikajqcego z realizacji zadari przewidzianych ,,Programem oczyszczania Kraju z Azbestu

na lata 2009 - 2032" przyjetego uchwalq Nr 122/2009 z dnia 14 lipca 2009r Rady Ministr6w

w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod nazwq,,Program oczyszczania Kraju z

Azbestu na lata 2009 - 2032" Zgodnie z zapisami ,,Programu oczyszczania Kraju z Azbestu na

lata 2oo9 - 2032", uaktualnionego Uchwafq Rady Ministr6w nr 39/2010 z dnia L5 marca

2010, do zada6 samorzqdu gminnego nale2y m.in. gromadzenie informac.ii o iloSci, rodzaju i

miejscach wystqpowanra wyrob6w zawierajqcych azbest oraz przekazywanie ich

marszafkowi wojew6dztwa z wVkorzystaniem dostQpnego narzqdzia informatycznego'

przygotowywanie i aktualizacja program6w usuwania azbestu i wyrob6w zawierajQcych

azbest oraz wsp6lpraca z marszatkiem wojew6dztwa w zakresie inwentaryzacji oraz

opracowania program6w usuwania wyrob6w azbestowych Podjqcie prac zwiEzanych z

aktualizowaniem,,Programuinwentaryzaciiiusuwaniawyrob6wzawierajqcychazbestdla
Miasta Wioclawek na lata 2o|o-2032" pozwolilo na weryfikacjq dotychczas obowiqzu.iqcego

dokumentu w swietle zmian, jakie zaszty w przepisach prawa regulujqcych kwestie azbestu z

uwagi na zmianq przepis6w prawnych, uaktualniono zapisy procedur zawartych w/w

dokumencie. Zaktualizowano zapisy opisujqce procedurq dotyczAca obowiqzk6w t

postqpowania wlaicicieli oraz zarzqdc6w, przy u2ytkowaniu obiekt6w iteren6w z wyrobaml

zawierajqcymi azbest. Uaktualniono takie procedurq, okre(lajqcq wz6r postQpowania przy

pracacfr przygotowawczych do usuwania wyrob6w zawierajqcych azbest Zaktualizowany

dokument pod nazwq,,Program usuwania wyrob6w zawierajqcych azbest z terenu Miasta

Wtoctawekna|ata2077-2032,,wskazujeponadtoaktua|nystanwzakresiewyrob6w
zawierajqcych azbest, wystqpu.jqcych na terenie miasta Wloclawek oraz okre6la

harmonogram realizacji programu. Ponadto Program wskazuje na irodki finansowe'

niezbqdne do jego realizacji z jednoczesnE mo2liwoSci4 pozyskania (rodk6w zewnqtrznych

na usuwanie wvrob6w azbestowych. Nadrzqdnym celem Programu jest bezpieczne dla 2ycia

i zdrowia ludzi usuniqcie azbestu i wyrob6w zawierajqcych azbest z terenu miasta

Wlocfawek. Dla projektu dokumentu odstqpiono od obowiqzku przeprowadzenla

strategicznej oceny oddzialywania na Srodowisko po uzgodnieniu z Regionalnym

Dyrekforem Ochrony Srodowiska w Bydgoszczy oraz z Paistwowym Wojew6dzkim

Inspektorem Sanitarnym w Bydgoszczy.
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Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskie.i i ochrony srodowiska. opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Stanislaw Wawrzonkoski.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia,,Programu usuwania wyrobow

zawierajqcych azbest z terenu Miasta Wloclawek na lata 2OI7 -2032".

5 te.

Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego glosowania

uchwala zostata podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad. 12
Projekt uchwaly w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta wloclawek dla obszaru poloionego w rejonie

ulicy Prymasa stetana wyszyriskiego, zawartego pomiqdzy ulicq Prymasa Stefana

Wyszyriskiego, ul. Rzecznq, Parkiem im. Henryka Sienkiewicza, ul' Stefana Okrzei' rzekq

Wislq oraz rzekq Zglowiqczkq'

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Jolanta Stariczak Dyrektor wydziatu

urbanistyki i Architektury, kt6ra wyja6nila, 2e na podstawie art. L4 ust. 5 ustawy z dnia 27

marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowan iu przestrzennym, Prezydent Miasta

wloclawek dokonat szczeg6lowej analizy i oceny zmian w zagospodarowan iu przestrzennym

oraz zasadnoSci sporzqdzenia miejscowego planu zagospoda rowan ia przestrzennego miasta

Wioctawek dla obszaru poloZonego w rejonie ulicy Prymasa Stefana Wyszytiskiego'

zawartego pomiqdzy ulicq Prymasa Stefana Wyszyriskiego, ul' RzecznE, Parkiem im' Henryka

Sienkiewicza, ul. stefana okrzei, rzekq wistq oraz rzekq Zgtowiqczkq. celowo6c sporzqdzenia

miejscowego planu potwierdza Uchwala Nr XXI / 74 / 2016 Rady Miasta wloclawek z dnia 23

czerwca 2076r. w sprawie aktualno6ci ,,studium uwarunkowa6 i kierunkow

zagospodarowan ia przestrzennego miasta Wloclawek" otaz miejscowych plandw

zagospod arowa nia przestrzennego". z wlw uchwaly wynika, 2e wszystkie miejscowe plany

ob.jqte granicami sporzqdzenia miejscowego planu utraciiy aktualnosi z uwagi na zm'ane

przepis6w ustawy Prawo wodne. Ponadto plan miejscowy przyjqty uchwal4 Nr 78 / XX /
2OO8 utracil aktualnosa z uwagi na zmianq przepis6w ustawy Prawo ochrony (rodowiska

oraz przepis6w odrqbnych w sprawie informacji dotyczqcych ruch6w masowych ziemi, a

tak2e w stosunku do zmiany przepis6w ustawy o wspieraniu rozwoju uslug i sieci

telekomun ikacyjnych. Ponadto, analiza zfo2onego wniosku potwierdzila potrzebe zmiany

obowiAzujacych miejscowych plan6w. Studium uwarunkowad i kierunk6w
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zagospoda rowa nia przestrzennego miasta Wloclawek przyjqte Uchwalq Nr 103 / Xl /2001
Rady Miasta Wloclawek z dnia 29 paZdziernika 2O07r. dla wskazanego terenu okreSla

politykq gminy jako: ,,obszary przemyslowe", ,,obszary ustugowe", ,,obszary mieszkalnictwa
budownictwa z dominujAcym budownictwem wielorodzinnym" oraz uklad d169: gl6wnej
ruchu przyspieszonego, zbiorcze.j, lokalnych i dojazdowych. W obszarze objqtym
sporzqdzeniem miejscowego planu znajdujq siQ tereny osuwiskowe izagro2one osuwiskami,
obszary szczeg6lnego zagro2enia powodziq oraz obszar Natura 2000. Proiekt miejscowego
planu zagospoda rowan ia przestrzennego sporzqdza sie po stwierdzeniu, ie nie narusza on

ustaleri studium. Obszar objqty propozyc.iE sporzEdzenia miejscowego planu zostaf
przedstawiony na zaiqczniku graficznym nr 1do niniejszej uchwaty. Ogdlna powierzchnia

teren6w objetych projektem planu wynosi ok.28 ha. W wiqkszo6ci sq to tereny bqdEce

wlasno5ciq os6b fizycznych iprawnych. Przeprowadzona analiza potwierdza koniecznoii
opracowania miejscowego planu dla wnioskowanych zamierzen inwestycyjnych wraz z

okre6leniem warunk6w ksztattowania zabudowy i infrastruktury technicznej. Jednoczeinie

ze sporzqdzeniem miejscowego planu wiq2e siq koniecznoSi realizacji zadai publicznych,

kt6re zostanq przewidziane w projekcie planu. Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy

o planowaniu i zagospod arowa n ia przestrzennym, plan miejscowy rozstrzyga o sposobie

realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, kt6re nale2a do zadari wlasnych

gminy oraz rozstrzyga o zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami. Niezaleinie od

skutk6w ekonomicznych wynikajqcych z ustaleri planu, przewidywane koszty opracowania

mtejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego wyniosq ok. 35 tys zl i zostanq

sfinansowane z budietu gminy. Zgodnie z dyspozycjq art. 14 ust. 1 i 4 ustawY z dnia 27

marca 2003r. o planowaniu izagospodarowaniu przestrzennym, o przystqpieniu do

sporzqdzenia miejscowego planu rozstrzyga rada gminy poprzez podjQcie uchwaty.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budzetu,

Rozwoju i Promocji Miasta. opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta PrzewodniczEcy

Komisji rad ny Andrzej Pafucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskus.iq nad ww'

zagadnieniem.

wobec braku zgtoszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia

miejscowego planu zagospod arowan ia przestrzennego miasta Wloclawek dla obszaru

poto2onego w rejonie ulicy Prymasa Stefana Wyszyriskiego, zawartego pomiqdzy ulic4

Prymasa Stefana Wyszynskiego, ul. Rzeczn4, Parkiem im. Henryka Sienkiewicza, ul. Stefana

Okrzei, rzekq WisiA oraz rzekq Zglowiqczkq.

wstrzvmutacvcn sre.

Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego gtosowania

uchwala nie uzyskala wymaganej wiqkszosci glos6w a zatem Rada Miasta nie podjela

uchwaly w zaproponowanym brzmieniu.
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Ad. 13

f nformacja o stanie realizacji zadari oiwiatowych w roku szkolnym 2OI6l2Ot7.

Powy2sza Informacja przekazana zostala pod obrady radnym Rady Miasta w bloku
material6w sesy.jnych, natomiast wprowadzenia do zagadnienia dokonafa Pani Agnieszka

Bialopiotrowicz Dyrektor Wydziafu Edukacji, ktdra poinformowata m.in., ie zgodnie z

przepisami Prawa Oiwiatowego Organ wykonawczy w terminie do 31 paidziernika ka2dego

roku przedstawia Organowi stanowiqcemu i.s.t. informacje o stanie realizacji zadaf
jednostki za poprzedni rok szkolny. A zatem ww. Informacja przedlo2ona w ustawowym
terminie dotyczy roku szkolnego 2OI6l2Ot7. W dniu 24 listopada Zarzqdzeniem nr 773/16

Kujawsko-Pomorski Kurator Olwiaty powolal Zesp6l ds. opracowania wzoru informacji o

stanie zadari o(wiatowych o kt6rej byla mowa w obowiqzujqcej w6wczas Ustawie o

systemie oiwiaty. Celem powofania Zespolu bylo opracowanie wzoru informacji o stanie

realizacji zadai oiwiatowych w kolejnych latach szkolnych. Wypracowany materiaf ma

stanowit wsparcie dla jednostek samorzqdowych przez ujednolicenie przygotowanej

informac.ji. ostateczny wz6r informacji o stanie realizac.ji zadari oSwiatowych zostal przyjgty

przez Zesp6l w dniu 20 stycznia 2017 roku i przekazany Kujawsko-Pomorskiemu Kuratorowi

Oiwiaty. W pracach Zespofu bral udzial przedstawiciel Wydziatu Edukacji Urzqdu Miasta

wloclawek. w zwiqzku z powyiszym Prezydent Miasta wioctawek przychylif siq do proSby

Kujawsko-Pomorskiego Kuratora O(wiaty i przedstawiony Radzie Miasta material zawiera

elementy wypracowane przez zespol, niezaleinie od tego przedlo2ona Informacja o stanie

realizacji zada6 oiwiatowych w roku szkolnym 2oL6/zol7 zawiera tak2e elementy

dodatkowe np. informacjg o pomocy socjalnej, wyprawce szkolnej, stypendiach, zasilkach,

dofinansowaniu koszt6w ksztatcenia mlodych pracownik6w czy te2 wykorzystaniu obiekt6w

sportowych. Ponadto Pani Dyrektor poinformowafa, ie w roku szkolnym 207612017 Gmina

Miasto Wloctawek byta organem prowadzqcym dla 51 jednostek orga n izacyjnych, ktore

obejmowaly wszystkie etapy ksztafcenia, edukacjq objetych bylo 15.551 uczni6w isluchaczy

na co wplyw ma ni2 demograficzny i malejqca liczba mieszkaric6w miasta. w Informacji

przedstawiona zostala liczba uczni6w w klasach pierwszych wszystkich typ6w szk6l,6rednia

liczba uczni6w w oddzialach, liczba oddzial6w oraz liczba absolwent6w. Dane te dotYczE

takie plac6wek w kt6rych prowadzone jest ksztalcenie specjalne. Informacja zawiera

r6wniei dane dotvczqce liczby uczni6w i absolwent6w w poszczeg6lnych zawodach

ksztalconvch w plac6wkach prowadzonych przez samorzqd miasta. w przedstawionej

Informacji przedstawiono takie zestawienie wynik6w klasyfikacji rocznej w r6inych typach

szk6l. Realizacja zadari wynikajqca z Prawa o5wiatowego wspomagana jest przez dziatalnosc

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, kt6ra diagnozuje potrzeby edukacyjne dzieci i

mlodzieiy oraz wspiera ich rodzic6w, prowadzi tak2e doradztwo ed ukacyjno-zawodowe,

zajqcia profilaktyczne oraz wspiera rozwijanie zdolno6ci dzieci i mfodzie2y'
przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal sobolew:K zwr6cil siq do Pani Agnieszki

Bialopiotrowicz Dyrektora wydzialu Edukacji o kondensowanie swojej wypowiedzi t

skr6cenie wprowadzenia, poniewai powielajq siq informacje przekazane radnym w formie

pisemnel.
kontynuujqc wypowiedi

poinformowala r6wnie2,2e na terenie Gminy Miasto wlociawek funkcjonowaty w roku

ubiegtym 63 plac6wki prowadzone przez inne podmioty, kt6re pozyskujq uczni6w

ksztalconych w plac6wkach miejskich, kwota przekazana na dziaialnoii tych szk6l wynosi
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ponad 20 mln. zl. Skutkuje to zmniejszajaca siq liczba uczni6w w plac6wkach prowadzonych

przez samorzqd nie tylko ze wzglqdu na ni2 demograficzny, lecz takie ze wzglqdu na wzrost

Iiczy plac6wek niepublicznych. Pani Dyrektor zwr6ciia uwagQ na liczbg etat6w oraz wydatki

na o6wiatq w roku szkolnym 2or6/2oL7, kt6re przerosly 30% wklad (rodk6w wlasnych

gminy, a takie na wyniki egzaminu maturalnego w kt6rym nie brafa udzialu du2a liczba

abiturient6w. Ponadto Pani Dyrektor poinformowala, ie w rankingu szk6l

pon adgim nazja Inych w kategorii lice6w 0g6lnoksztalcqcych - LZK zajqto 111 miejsce w

Polsce, 4 w wojew6dztwie i 1 miejsce w mieicie, w rankingu maturalnym 95 miejsce w

Polsce i97 w rankingu szk6l olimpijskich otrzymujqc ponownie tytul ,,srebrnej szkoiy".

Ponadto uczniowie szczeg6lnie zdolni zostali uhonorowani stypendiami przez Prezydenta

Miasta i Marszalka Wo.lewodztwa.

opinia Komisii Stalei Radv Miasta:

fnformacjq o stanie realizacji zadarl o(wiatowych w roku szkolnym 20I6l2Ot7 rozpatrzyla

orazpozvtywniezaopiniowa|aKomisjaEdukacji.opiniqwtejsprawieprzedstawia|aRadzie
Miasta Przewodniczqca Komis.ii radna Agnieszka Chmielewska'

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

w dvskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

stanie realizacji zadari oiwiatowych w roku szkolnym
Wobec braku zgloszerl do udziatu

glosowanie przyjqcie Informacji o

2016170L7.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego glosowania

RadeMiastanieprzyjqlaprzedto2onejprzezPrezydentaMiasta|nformacjiostanierea|izacji
zadari o6wiatowych w roku szkolnym 7OL6/7077 '

Ad. 14

Projekt uchwaty w sprawie
Problem6w AlkoholowYch

uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania

oraz Przeciwdzialania Narkomanii na 2018 rok'

WprowadzeniadozagadnieniadokonalPanPiotrBie|ickiDyrektorWydzialuPoIityki
Spolecznej i Zdrowia Publicznego kt6ry wyjaSnil,2e obowiqzek prowadzenia przez gmine

dziafad zwiqzanych z profilaktykq i rozwiqzywaniem problem6w alkoholowych zostaf

nalo2ony ustawq z dnia 26 paidziernika l'982r' o wychowaniu w trzeiwosci i

przeciwdzialaniu alkoholizmowi. Natomiast podstawq do prowadzenia dzialari w zakresie

przeciwdzialania narkomanii stanowiq przepisy zawarte w ustawie z dnia 29 lipca 2005r' o

orzeciwdziataniu narkomanii. W 2015 roku weszla w iycie ustawa o zdrowiu publicznym'

kt6ra worowadzila zadania z zakresu zdrowia publicznego oraz zasadY ich finansowania,

wskazujac jednoczesnie w5r6d realizator6w jednostki samorzqdu terytorialnego. Jednym z

gl6wnych zaio2eri powy2szej ustawy bylo przyjqcie Narodowego Programu Zdrowia na lata

2016-7020. Dokument ten wvznacza cele strategiczne i operacYjne oraz najwainiejsze
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zadania do realizacji na rzecz poprawy zdrowia i zwiqzanej z nim jakoSci 2ycia spoteczeristwa.

Celem operacyjnym nr 2 NPZ jest ,,prof ilaktyka'i rozwiqzywanie problem6w zwiqzanych z

uzywaniem substancji psychoa ktywnych, uzaleinieniami behawioralnymi i innymi

zachowaniami ryzykownymi". Powyisze przepisy naktadaiE na samorzqd przyjmowanie

corocznie programu profilaktyki irozwiqzywania problem6w alkoholowych oraz programu

przeciwdziala nia narkomanii. Na realizacjq zadai sE przeznaczone Srodki uzyskiwane z tytufu

wydawanych zezwolefi na sprzedai napoj6w alkoholowych, kt6re okresla plan finansowy

opracowany na dany rok. zgodnie z art. 18 ustawY o wychowaniu w trzezwosci i

przeciwd zialaniu alkoholizmowi dochody z oplat za korzystanie z zezwolei na sprzeda2

napoj6w alkoholowych wykorzystywane bqdq jedynie na realizacjQ gminnych program6w

profilaktyki i rozwiqzywania problem6w alkoholowych oraz przeciwdziala nia narkomanii i

nie mogE byi przeznaczone na inne cele. Majqc na wzglqdzie wsp6lne ir6dto finansowania,

zbli2ony interdyscyplinarny zakres dzialari, adresat6w planowanych zadai oraz

kompleksowe podejScie do prowadzenia dzialari o charakterze terapeutycznvm,

informacyjno - edukacyjnym i profilaktycznym odnoszacym siq do przeciwdziaf an ia

uzale2nieniom oraz towarzyszEcym im patologiom spolecznym, celowe jest uchwalenie

wsp6lnego program tworzqcego sp6jna politykQ samorzqdu wobec uzale2nie6 izwiQzanych z

nimiprob|em6wspo|ecznych.MiejskiProgramProfilaktykiiRozwiqzywaniaProb|emow
Alkoholowych oraz Przeciwdzialan ia Narkomanii na 201'8 rok stanowi kontynuacje

dotvchczasowvch dzialari iinicjatyw podejmowanych przez Gminq Miasto Wloclawek w

przedmiotowym zakresie Uwzglqdnia kierunki dzialari okreSlone w Narodowym Programie

Zdrowia,opierasiqtak2enarekomendacjachipriorytetachPaistwowejAgencji
RozwiEzywania Problem6w Alkoholowych oraz wytycznych Krajowego Biura ds'

Przeciwdzialan ia Narkomanii dotyczqcych realizowania ifinansowania gminnych program6w

w przedmiotowym zakresie. Przyjqcie przez Radq Miasta Wloclawek przedstawionego

Programu przyczyni siq do prowadzenia sp6jnych dzialari maj4cych na celu m in :

zmniejszenie populacji os6b pilqcych alkohol w spos6b szkodliwy iryzykowny' zmniejszenie

iloici i czqstotliwo5ci picia alkoholu przez mlodzie2, zwiqkszenie dostqpnosci

profesjonalnych dziafaf terapeutycznych i pomocowych osobom uzaleznionym iich
rodzinom,reintegracjQspoiecznqizawodowqos6bzproblememuza|einie6iichrodzin,
ograniczenie zaburzei iycia rodzinnego iprzemocy domowej wywofanych przez alkohol'

Opinia Komisii Statei Radv Miasta:

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz

Rodziny i Opieki Spolecznej. Opinig w tei sprawie

Komisji radny Tomasz Nagala.

pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

orzedstawit Radzie Miasta Przewodn iczqcy

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udziatu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu

profilaktvki i Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii na

2018 rok.



Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowad zon ego gfosowania
uchwata zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokoiu.

Ad. 15

Prolekt uchwaty zmieniajEcej uchwalQ w sprawie powolania Wlocfawskiej Rady Senior6w i

nadania jej statutu.

Jak poinformowat Pan Piotr Bielicki Dyrektor Wydzialu Polityki Spolecznej i Zdrowia

Publicznego Rada Miasta Wloclawek uchwatq Nr vl/I7 /2015 z dnia 30 marca 2015 r
zmienionej uchwalq Nr XXI/80/2016 Rady Miasta Wioclawek z dnia 23 czerwca 2015 r'
powolala Wlociawskq Radq Senior6w (WRS) oraz nadala jej statut okreSlajqcy zasady jej

dzialania. Ponad dwuletnie funkcjonowanie Wloclawskiej Rady Senior6w spowodowalo

konieczno(i wprowadzenia zmian w uchwalonym przez Radq Miasta Wfociawek Statucie

WRs. Proponowane zmiany wprowadzajq regulacje zwiqzane z wyborem czlonk6w oraz

uzupelnianiem skiadu Wtoclawskiej Rady Senior6w w trybie otwartego naboru.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy pro.jekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

Rodziny iopieki spofecznej. opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta PrzewodniczEcy

Komisji rad ny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

wobec braku zgfoszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

glosowanie przyjQcie projektu uchwaly zmieniaiqcej uchwafq w sprawie powofania

Wloclawskiej Rady Senior6w i nadania jej statutu.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego gfosowanla

uchwafa zostaia podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zatqcznik do protokolu.

Ad.'t6
Projekt uchwaty w sprawie odwolania Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska.

Wnioskodawca projektu uchwaly radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e do

kompetencji Rady Miasta naleiy m.in. wyb6r w drodze odrqbnej uchwaly Przewod niczqcych

stwierdzono.



komisji stafych. Odwolanie nastQpuje w tym samym trybie, je2eli tylko Rada uzna, 2e jest to
w jej ocenie celowe. Biorqc powyisze pod uwagq w imieniu grupy radnych, Pan radny wni6si
o podjecie uchwaly w przed'lo2onym brzmieniu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie byl procedowany przez KomisjQ Porzadku

Prawnego i Publicznego. Jak poinformowala Przewodnicz4ca Komisji radna Mariola

Gawlowska cztonkowie Komisji nie wypracowali opinii do ww. projektu uchwaty. W

glosowaniu, w kt6rym udzial wziqto 5 czlonk6w Komisji za wydaniem pozYtywnej opinii

opowiedzialo siq 3 radnych, 3 radnych bylo przeciwnych nikt nie wstrzymal sie od glosu

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszei do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie odwotania Przewodn iczqcego Komis.ii

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowad zonego gtosowania

uchwala zostata podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu'

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Po zakofczeniu procedury glosowania o gios poprosit radny Stanistaw Wawrzonkoski, kt6ry

odnoszqc siq do zaistnialej sytuacji stwierdzil, m.in.,2e nic siq w sumie nie stato, bo tego

typu glosowan za odwolaniem i powolaniem, w kaidej radzie, w ciqgu kadencjijest kilka. Nic

srq r6wnie2 nie stato z tego powodu dla miasta i rady, lecz to glosowanie potwierdzito, w

zasadzie jui rozwiqzane r6wnanie z poprzedniej sesji z dwoma niewiadomymi - x, y Te

ustalone niewiadome staiy siq nominaiami o niewielkich wartoiciach, ale zid entyfikowane.

Pan radny poinformowal, ie nie chce wymieniai nazwisk, by nie ranii ich bliskich. w Pis liczq

siq tylko interesy i brak jest przyjaini. A zatem Pan radny zapytaf jakie to muszA byi interesy'

2eby wrzucii do kosza 4o-letnia znajomosi, w tym m iqdzYpokolen iowq? stanie po tej samej

stronie barykady, 2o-leniq bliskq wsp6lpracq na niwie samorzqdowej. PrzyjacielskoSi, niby

lojalnoSi, kontakty towarzyskie, mqska przyjalri nic nie znaczy? widocznie tej przyjaini tak

naprawdq nie bylo, byta udawana, markowana. Byi moie prawdq jest, ii bardziej

niebezpieczni sq w przyjaini ci w swej zdradzie ni2 wrogowie w swej przyjaini R62ne sq

przystowia, a przyjaci6l pozna.ie siq w biedzie. Ponadto Pan radny zwr6cil siq do

wiceprzewod n iczqcego Rady Miasta radnego Janusza DQbczytiskiego zyczqc dobrej kondycji

psychofizyczn ej, je2eli osiEgnie wiek Pana radnego oraz aby nie ocenial os6b z powod6w

wad fizycznych, wieku czy tei innych nafog6w, lecz ocenial za osiEgniQcia mervtoryczne.

Na zakoiczenie swojej wypowiedzi Pan radny zaapelowal do radnych o wzajemna iyczliwo(i

iwiare w prawdziwq przyjai{. Ponadto 2yczyl swojemu nastepcy dobrej pracy w kierowaniu

komisjq.
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Ad. 17

Projekt uchwa\ w sprawie wyboru Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska.

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal radny Jaroslaw Chmielewski informujq,2e do

kompetencji Rady Miasta nale2y m.in. wyb6r w drodze odrqbnej uchwaly Przewodn iczqcych

komisji statych. W zwiqzku z odwoianiem Radnego Stanislawa Wawrzonkoskiego z funkcji

Przewodn iczqcego Komisji Gospodarki i Ochrony Srodowiska Rady Miasta, zaszta potrzeba

wyboru nowego Przewod n iczqcego. MajEc powy2sze na uwadze wnioskodawca zwr6cil sie

do Rady Miasta o podjqcie uchwaly w proponowanym brzmlenlu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty w przedmiotowej sprawie byl procedowany przez Komisjq Porzqdku

Prawnego i Publicznego. Jak poinformowala Przewodniczqca Komisji radna Mariola

Gawlowska czfonkowie Komisji nie wypracowali opinii do projektu uchwaly. w gfosowaniu,

w kt6rym udzial wziqfo 6 czlonk6w Komisji za wydaniem pozwywnej opinii opowiedzialo siq

3 radnych,3 radnych byfo przeciwnych nikt nie wstrzymal siq od gfosu.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski otwierajqc dyskusjq w powy2szej

sprawie zwr6cil siq do radnych o zglaszanie kandydatur na ww. funkcjq. ze swei strony

zglosif do pelnienia tej funkcji kandydaturq radnej Pani Olgi Krut-Horozniak, kt6ra wyrazila

zgodq na kandydowanie.

Wobec braku zgtoszeri innych kandydatur na funkcjq Przewodn iczqcego Komisji Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poddaf

pod glosowanie zamkniqcie listy kandydat6w na ww. funkcjq.

glosie przeciwnvm oraz 7 glosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania lista kandydat6w zostala zamkniQta'

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e wyboru Przewodn iczqcego Komisji

dokonu.je siq zwyklq wiqkszoiciq gfos6w w glosowaniu jawnym, w zwiEzku z tym poddal pod

gtosowanie kandydaturg radnej olgi Krut-Horonziak na funkcjq Przewodniczqcej Komisji

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania Rada Miasta opowiedziala sig za ww'

ka ndydaturq.

W kolejnym etapie procedowania Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie

przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyboru Przewodn iczqcego Komisji Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska, w kt6rym w 5 l stwierdza siq wyb6r radnej Olgi Krut-

Horonziak na funkc.jq Przewodnrczacej Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska.

5l

wstrzvmuiacvch sie.



W wvniku glosowania orzeprowadzon ego w obecnoici 24 radnvch za podieciem uchwatv

opowiedziato sie 14 radnvch, przv 4 glosach przeciwnvch oraz 6 elosach wstrzvmuiacvch sie.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poinformowat,2e
w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla uchwalq w zaprezentowanym

brzmieniu.

Uchwata - zatqcznik do protokofu.

Przed przystapieniem do procedowania nad kolejnym punktem porzqdku obrad

Przewodniczqcy Rady Miasta oglosil 5 minutowa przerwQ w obradach sesyjnych'

Przerwo w obrodoch sesyjnych.

Wznowienie obrod po przerwie.

wznawiajqc obrady Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat sobolewski poinformowal, ie

poddal sprawdzeniu wyniki glosowania przeprowadzonego w zwiqzku z procedowaniem nad

przyjqciem fnformacji o stanie realizacji zada6 ogwiatowych w roku szkolnym 2O16/2017 z

kt6rych wynika, ie wystqpil btqd w podsumowaniu glosowania Pan PrzewodniczEcy

wyja(nil,2e poprawnie wskazai liczbq gtos6w,,2a", ,,przeciw" oraz ,,wstrzymujqcych siq"

natomiast ile dokonal podsumowania liczby radnych biorqcych udzial w glosowaniu. w
zwiqzku z tym w glosowaniu wziqlo udziat 23 radnych a nie.iak podat Pan Przewodniczqcy 21-

radnych. Pozostale wyniki giosowania pozostajE bez zmian izostaly podane poprawne'

Ad. 18
projekt uchwaty zmieniajqcej uchwale w sprawie ustalenia sklad6w osobowych stalYch

komisji Rady Miasta.

Jak poinformowal Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski zgodnie z art. 21 ust.

1 ustawy o samorzqdzie gminnym do kompetenc.ii Rady Miasta nale2y powolywanie komisji

stalych oraz ustalanie ich sklad6w osobowych. Przedmiotowy projekt uchwaly jest realizacjA

wniosku zlo2onego przez Radnq Mariolq Gawtowskq, kt6ra zlo2yla akces do pracy w Komisji

Porzadku Prawnego iPublicznego. Majqc powyisze na uwadze Przewodniczqcy RadV Miasta

zwr6cil siq do Rady Miasta o podjqcie uchwaly w proponowanym brzmieniu, gdy2 jest to

uchwala porz4dkujqca sklady osobowe komisji.
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Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwafy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku

Prawnego i Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca

Komisji radn a Mariola Gawlowska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgioszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmienia.iqce.i uchwalq w sprawie ustalenia sktad6w

osobowych stalych komisji Rady Miasta.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie przeprowadzonego glosowanla

uchwafa zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokotu.

Ad. 19

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgtosili: radna Agnieszka

Chmielewska, radny Janusz Dgbczyriski, radna Mariola Gawlowska, radny Rafal sobolewski,

radnv Dariusz Wesotowski oraz radna Katarzyna Zarqbska.

Interpelacje zlo2one przez radnych w formie pisemnej, Przewodniczqcy Rady Miasta

przekazuje niezwlocznie adresatowi.

Odpowiedzi na zgloszone interpelac.ie udziela Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo

upowa2nione osoby w terminie 14 dni - Przewodn iczqcem u Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sq w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.

Procedurq postqpowania w powyiszej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta wloctawek.

Ad.20
Informacje, oiwiadczenia i komunikaty.

w tym punkcie porzqdku obrad gtos zabrala radna Pani olga Krut-Horonziak, kt6ra

podziqkowala za wyb6r jej kandydatury na funkcjq Przewodnicz4cej Komisji Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska deklarujqc jednocze3nie zaangazowanie i wszechstronnq

pracq, kt6rq pani radna traktuje jako sluibq na rzecz mieszkaic6w i samorzqdu lokalnego.

Nastqpnie glos zabral Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski, kt6ry

podziqkowal radnemu Panu Stanistawowi Wawrzonkoskiemu za dotychczasowe pelnienie

39



funkcji Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska oraz

zaangaiowanie w kierowaniu pracami Komisji.

Ad. 21
Zamkniqcie obrad.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski podzigkowal wszystkim za udziat w

obradach stwierdzajac,2e wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady xxxvl

sesji Rady Miasta Wloctawek w dniu 27 listopada 2017 roku.

Zako6czen ie obrad godz. 1345

OBRADOM PRZEWODNICZYI

Radny Piotr Czarnecki......,.
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Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXXVI sesji Rady Miasta Wloclawek

2. Lista os6b uczestniczqcych w XXXVI ses.ji Rady Miasta Wtoclawek.

Uchwala Nr XXXV/159/2017 Rady Miasta wfoclawek z dnia 27 listopada 2017r.

w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkaric6w osiedla,,Krzywe Blota"'

Uchwala Nr XXXV/170/2017 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 27 listopada 2017r'

w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkahc6w ul. Fredry 16, 76 a, 14 i 12 we

Wtoctawku.

5. Uchwala Nr XXXV/17112017 Rady Miasta wloclawek z dnia 27 listopada 2017r.

w sprawie rozpatrzenla petycji Stowarzyszenia Walczqcych o Niepodlegto6i 1956-

1989.

6.UchwalaNrXxxv/777/2olTRadyMiastaW|octawekzdnia2TIistopada2017r'
w sprawie przedtuienia czasu obowiEzywania dotychczasowych taryf dla

zbiorowego zaopatrzenia w wodq izbiorowego odprowadzania iciek6w na terente

Gminv Miasto Wlocf awek.

7. Uchwala Nr XXXV/173/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 listopada 2017r'

w sorawie okreSlenia wvsokodci stawek podatku od nieruchomo(ci

B. Uchwala Nr XXXV/174/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 listopada 2017r'

w sprawie okre(lenia szczeg6lowych zasad, sposobu itrybu umarzania' odraczania

terminu splaty albo rozkladania na raty nale2noSci pieniqinych majqcvch charakter

cywilno-prawny, przypadajqcych Gminie Miasto Wloctawek jak r6wnie2 jej

.iednostkom organizacyjnym, warunk6w dopuszczalno(ci pomocy publicznej w

przypadkach, w kt6rych ulga stanowii bqdzie pomoc publicznq oraz wskazanla

organ u do tego uPrawnlonego.

9. Uchwala Nr XXXV/175/2017 Rady Miasta Wloctawek z dnia 27 listopada 2017r'

w sprawie przyjqcia,,Programu usuwania wyrob6w zawierajqcych azbest z terenu

Miasta wtoclawek na lata 2oI1 - 2032"

10'Uchwa|aNTXXXV/176/20l.TRadyMiastaWloc|awekzdnia2TIistopada2017r.
w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania

Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialan ia Narkomanii na 2018 rok'

,11'Uchwa|aNrXxxV/177/2olTRadyMiastaWloc|awekzdnia2T|istopada2017r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie powotania Wlociawskiej Rady Senior6w i nadania jej

statutu.

5.

A

4L



n

12. Uchwala Nr XXXV/178/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 listopada 2017r.

w sprawie odwolania Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Miejskiej iochrony
Srodowiska.

13. Uchwata Nr xxlv/179l2017 Rady Miasta wloctawek z dnia 27 listopada 2017r.

w sprawie wyboru Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony

5rodowiska.

14. uchwala Nr XXXV/180/2017 Rady Miasta woclawek z dnia 27 listopada2otTr,

zmieniajqca uchwatq w sprawie ustalenia sklad6w osobowych stalych komisji Rady

Miasta.

n
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